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روحانی:رقابت بخش دولتی با بخش 
خصوصی کاملًا اشتباه است

»علی ربیعی« سخنگوی دولت شد

رحمانی: ایجاد نمایشگاه قطعات وارداتی و 
دعوت از صنعتگران برای ساخت داخل قطعات

 رفع موانع تولید؛ اولویت  مجلس 
در سال پایانی

واگذاري بیش از 17 هزار میلیارد ریال سهام و 
املاك گروه صنعتي ایران خودرو 

مشارکت فولاد مبارکه در احداث کارگاه های 
چندمنظورۀ انجمن حمایت از زندانیان

 سلیمانی: نرخ شکنی به پیکره صنعت 
بیمه آسیب جدی وارد خواهد کرد

حجت الاسلام ابوترابی فرد: رهبر انقلاب بر تولید 
 بی درنگ تولید دانش بنیان و تولید مبتنی 

بر دارایی تاکید دارند

نگذارید زبان فارسی 
دچار فرسودگی و 
ویرانـی شود 
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مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

  لیالی قدر، راه امام علی علیه السلام
 1361/3/3 خرمشهر  سازی  وآزاد  مقاومت  سالگرد  گرامیداشت 
خونین شهر شنیده شد.  از  مقاومت  ندای  کلام  یک  در  و  گرامیباد 
زنده  شب  داری،  روزه  در  عبادات  و  طاعات  سعادت،  آرزوی  ضمن 
سالروز  گیرد.  قرار  حق  حضرت  مقبول  که  امید  قدر،  لیالی  داری 
تعزیت  و  تسلیت  را  السلام  علیه  علی  حضرت  مظلومانه  شهادت 
السلام.   علیه  علی  حضرت  وصف  در  کوتاه  گلچینی  اما  می گوئیم. 
را چگونه میتوان توصیف کرد.  علی )ع( آن سردار شیر دل اسلام 
وقتی همه ی خصال نیکو در وجود کسی متجلی شد؛ دیگر زبان و 
قلم در وصف قاصر میشوند و عاجز،  علی )ع( را مانند ی نیست که 
بتوان به مثال کشید.در راستای همه ی خوبیها علی )ع( را می توان 
دید و خوشبخت آنکه میبیند وبه راهش میرود. تاریخ کدام دلاوری 
را به شجاعت علی )ع( بیاد دارد. آنکه شب هنگام، ازخوف خدا اشک 
میریخت و صبحگاه در راه خدا جان در کف می نهاد. دنیا علی )ع( را 
به عدالت میشناسد و عدالت با نام علی )ع( جلا دارد. کدام مرد اول 
را می شناسید که با اشک یتیمان بگرید.و خانه به خانه مستمندان 
را بی هیچ آشنائی، قوت رساند  علی )ع( شاه بیت غزل هستی است. 
هم او که کلامش چون شمشیرش برنده و کردارش درس زندگی برای 

همه ره پویان حق و عدالت و راستی است.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 
جمعی از شاعران  و استادان زبان و ادب فارسی

2

3

شهادت حضرت امیر المومنین علی علیه السلام را تسلیت می گوییم 

علی لاریجانی رئیس  مجلس ماند 
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اشعار امام خمینی )ره(در مَدح حضرت مَهدی )عج(

جمعی از استادان زبان و ادب پارسی و شاعران جوان و پیشکسوتان با حضرت آیت الله خامنه ای دیدار کردند 

www.etebar.net

دیدار

www.etebar.net

سه شنبه 7 خرداد ماه1398، شماره 180

2
سیب سیم اندامْ، فتّان گشت و شد دلدار عیارهفته نامه اقتصادی ایران

گشت پنهان پشت شاخ، از برگ، محکم بست رخسار
تا که »به«، روزي  ورا دید و ز جان گشتش خریدار

بس که رو بر آستانش سود آن رنجور افگار
چهره اش زرد و رُخش پر گرد و حالش ناتوان شد

جامه ي  گلنارگون پوشیده بر اندام نار است
گوییا چون من گرفتار بتُي  بي اعتبار است

جامه اش از رنگ خونِ دل چنین گلناروار است
یا که چون فرهادِ خونینْ دل، قتیلِ راه یار است

پیرهن از خون اندامش بسي  گُلنارسان شد

خبر
رئیس جمهور در دیدار صمیمی با جمعی از 

کارآفرینان و فعالان اقتصادی:

رقابت بخش دولتی با بخش 
خصوصی کاملًا اشتباه است

رئیس جمهور هدف توطئه های دشمنان طی 40 سال گذشته 
را جلوگیری از ایرانی قدرتمند، متحد و توسعه یافته خواند و با 
تاکید بر اینکه این تلاش دشمنان تاکنون بی نتیجه مانده است 
، گفت: دولت یازدهم و دوازدهم در تلاشی گسترده کوشیده 
است تا وضعیت کشور در نقطه مطلوبی باشد اما در عین حال 
قضاوت با مردم و آینده تاریخ است، چرا که برخی مسایل را هم 

گذشت زمان قضاوت می کند.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری ریاست جمهوری 
حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی در دیدار با جمعی 
از کارآفرینان و فعالان اقتصادی گفت: در هیچ زمانی از تاریخ انقلاب 
شرایط سال های 97 و 98 را نداشته ایم بویژه اینکه دشمن همه 
تلاش خود را بر جلوگیری از فروش نفت و  ایجاد مانع در روابط 

بانکی به عنوان شریان اقتصادی کشور، متمرکز کرده است.
دکتر روحانی به فشارهای امنیتی و انفجار و ترور، فشار 
نظامی و تحمیل جنگ و همچنین توطئه های فرهنگی و 
اقتصادی دشمنان علیه ایران اسلامی در 40 سال گذشته اشاره 
کرد و اظهارداشت: امروز دشمن شدیدترین فشارهای خود را بر 
بخش اقتصادی متمرکز کرده و امید دارد با این حرکت ، از یک 
سو مانع توسعه اقتصادی شده و از سوی دیگر اقشار جامعه را 
تحت فشار قرار دهد و بر روند زندگی مادی، معنوی، فکری و 

خانوادگی آنان اثرات منفی برجای بگذارد.
رئیس جمهور با اشاره به تلاش های دولت برای اتصال برق 
و آب به خانه های مردم و همچنین به بخش صنعت و کارآفرین 
کشور، تأکید کرد: نیازمندی های آب و برق بخش های کارآفرین 
و از عمومی با قیمت ارزانی تأمین می شود و دولت یارانه بالایی 
در این بخش ها پرداخت می کند و در مجموع توانسته ایم شرایط 

را برای کار و تولید در داخل آماده کنیم.
دکتر روحانی با اشاره به ثابت ماندن قیمت سوخت و نفت 
و گاز برای 4 سال متوالی در کشور، تصریح کرد: فعلا نمی توانیم 
در مورد درست یا غلط بودن این سیاست قضاوت کنیم و البته 
هر وقت برای تغییر قیمت اقدام کردیم با مشکلاتی مواجه شدیم، 
اما در هیچ کجای دنیا چنین قیمت سوخت ارزانی وجود ندارد.

رئیس جمهور  با بیان اینکه یکی از مهم ترین و بزرگترین 
حمایت های دولت از بخش خصوصی و کارآفرینان عدم قطعی 
گاز در طول سال است، افزود: در هیچ کجای دنیا سراغ نداریم 
که چنین حجم بزرگی از لوله کشی گاز به مراکز تولیدی و 
مسکونی انجام شده باشد و الان 95 درصد مردم از نعمت گاز 
برخوردارند و و این حمایت دولت از مردم و بخش تولیدی است.

وی در ادامه سخنان خود در مورد گلایه های مطرح شده 
از سوی نماینده شرکت های داروسازی در زمینه ارزانی دارو، 
گفت: اگر در بخش سلامت، ایران را با کشورهای همجوار و حتی 
کشورهای توسعه یافته مقایسه کنید، شاهدیم که کار بسیار 
بزرگی در حوزه طرح تحول سلامت در کشور صورت گرفته است، 
به طوری که بسیاری از سران کشورها اعم از اروپایی و غیراروپایی 
در مورد اجرای طرح تحول سلامت در ایران، ابراز تعجب کردند.

دکتر روحانی خاطر نشان کرد: در بخش آموزش کارهای 
بسیار مهمی در کشور صورت گرفته به طوری که ما با 14 میلیون 
دانش آموز و 4 میلیون دانشجو، کار بسیار بزرگی در زمینه 

آموزش در کشور انجام دادیم.
رئیس جمهور با بیان اینکه شرایط کشور، از این نظر که 
دولت بتواند زمینه را برای رونق فراهم کند، مساعد است و 
تلاش های زیادی انجام شده، گفت: البته اشکالاتی هم در کار 

وجود دارد که باید برطرف شود.
دکتر روحانی رقابت بخش دولتی با بخش خصوصی را 
کاملًا غلط و اشتباه دانست و گفت: در شرایط مساوی حتماً 
بخش خصوصی در اولویت است و حق تقدم با بخش خصوصی 
است، نباید به هیچ عنوان بخش دولتی رقیب بخش خصوصی 
باشد و ما باید امتیاز را به بخش خصوصی دهیم و حتماً بنگاه های 

دولتی باید واگذار شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه واگذاری بخش دولتی اصرار 
مداوم من بوده و هست، گفت: ان شاء الله امسال شرایط مطلوبی 

برای واگذاری ها داشته باشیم.
دکتر روحانی با تأکید بر اینکه همه بخش های دولتی باید 
واگذار شود، گفت: خوشبختانه مقام معظم رهبری هم با اینکه 
بخش های نظامی از اقتصاد بیرون بروند، موافق بودند و در مورد 

موضوع ادغام بانک ها نیز ایشان موافق بوده و حمایت کردند.
دکتر روحانی اصلاحات در بانک ها را کاری بسیار سخت 
و دشوار عنوان کرد و گفت: متأسفانه مجوزهای بی رویه زیادی 
صادر شده و فعالیت در بخشی از بانک ها دارای اشکالات 
عدیده ای است. بانک ها سرمایه های جامد و شرکت دارند و 
این  نیستند  حاضر  که  می دهند  انجام  اقتصادی  فعالیت 
فعالیت های خود را واگذار کنند و این در حالی است که نمی 

شود هم بانک دار و هم بنگاه دار بود.
رئیس جمهور در تشریح کارهای مهم دولت یازدهم و 
دوازدهم در مورد بانک ها، گفت: اولین کار مهم دولت در این 
زمینه این بوده که در طول 6 سال گذشته دست در جیب بانک 
مرکزی نبرده ایم و دولت پایه پولی را بالا نبرد. بالا رفتن پایه پولی 

کار بانک ها و بنگاه های اقتصادی است.
دکتر روحانی با تأکید بر اینکه در این 6 سال، دولت نسبت 
به استفاده از پایه پولی متعهد بوده و بعد از این هم متعهد خواهد 
بود، گفت: حتی برای پرداخت یارانه  هم زمانی که پول کم 
می آوردند از پایه پولی استفاده می کردند اما ما این کار را نکردیم.

رئیس جمهور تعدیل مؤسسات اعتباری غیرمجاز را 
دومین کار دولت عنوان کرد و گفت:  این کار بسیار سخت   بود 
و شجاعت زیادی می خواست  و ما برای توقف فعالیت این 
موسسات اعتباری غیرمجاز دردسرهای زیادی متحمل شدیم 
به گونه ای که حتی برخی تجمع های خیابانی از سوی حامیان 
همین مؤسسات سازمان دهی می شد تا ما نتوانیم این کار را با 

موفقیت انجام دهیم.
دکتر روحانی تأکید کرد: البته در مورد بانک ها اصلاحات 
زیادی باید انجام شود که قدم به قدم در حال انجام است و این 

اقدامات کمک بزرگی به اقتصاد کشور خواهد کرد.
ادامه در صفحه 4

بسم الله الرّحمن الرّحیم
الحمد لله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی 
سیّدنا محمّد و آله الطّاهرین سیّما بقیّة الله فی 

الارضین.
 من یک چند جمله ای اینجا یادداشت 
کرده ام که اگر بنا شد صحبت کنم برای دوستان 
بیان کنم؛ لکن قبل از آنکه این مطلبی را که در 
ذهنم بوده عرض بکنم، این را بگویم که جلسه ی 
شعرخوانیِ امشب بسیار جلسه ی خوبی بود؛ این 
دوستانی که شعر خواندند، واقعاً هر یکی از یکی 
بهتر؛ امشب بحمدالله بیش از حدّ انتظاری که بنده 
از این جلسه و از شعرای جوانِ غالباً شعرنخوانده ی 
در این محفل انتظار داشتم، این جلسه خود را نشان 
داد. خیلی متشکّرم و خدای متعال را سپاسگزارم 
که کمک کرده تا حرکت شعری در کشور در بین 
البتّه  جمعی مثل جمع شما پیشرفت کرده. 
جمعهای زیادی هستند در تهران و جاهای دیگر 
که مشغول کار شعر و مانند اینها هستند؛ بنده کم 
و بیش گاهی ارتباطی پیدا میکنم، شعرهایشان را 
میخوانم؛ آنها به قدر شماها پیشرفت نکرده اند؛ 
شعرهای عاشقانه ی محض، شعرهای عشقهای 
زمینی، شعرهای خالی از حکمت، خالی از معرفت، 
خالی از ذکر مصالح ملیّ و انقلابی -که آن دوستان 
دنبال آن جور شعرها هستند- و احیاناً شعرهای 
عریان؛ آنها پیشرفتی نکرده اند. من نگاه میکنم 
میبینم در این شعری که شما دارید میخوانید، این 
مضمون یابی ها، این صیقل یافتگی الفاظ، نوآوری 
در مفاهیم، واقعاً بسیار چشمگیر است؛ من خیلی 

امیدوارم به شعر انقلاب که شعر شما است.
 مطلبی که من اینجا یادداشت کرده ام که 
بگویم، دو مطلب است که -حالا هر چه بشود 
ان شاءالله کوتاه ترش کنم- یکی راجع به شعر است، 
یکی راجع به زبان فارسی است. آنچه راجع به شعر 
میخواهم بگویم ]این است که[ پدیده ی شعر یکی 

از معجزات آفرینش است، یکی 
از معجزات عالم خلقت همین 
پدیده ی شعر است؛ مثل خود 
بیان، بیان هم یکی از برترین 
عالم  در  پروردگار  معجزات 
آفرینش است. اینکه شما قادر 
هستید که ذهنیّت خودتان را، 
صُوَر ذهنی خودتان را به کسی 
منتقل کنید با قالب کلمات، در 
قالب الفاظ، این خیلی حادثه ی 
مهمّی است، خیلی پدیده ی 
بزرگی است. خب ما ]چون[ 
عادت کرده ایم، به عظمتش 
توجّه نمیکنیم؛ این خیلی از 
و  ماه  و  خورشید  ساخت 

ستارگان و این چیزهایی که خدای متعال به آنها 
قسم میخورد بالاتر است؛ لذاست ]میفرماید:[ 
عَلَّمَهُ  الانِسان،  خَلقََ  القُرءان،  عَلَّمَ  الَرَّحمٰن، 
البَیان؛)۲( اوّلین چیزی که خدای متعال بعد از اصل 
خلقت، در مورد خلقت انسان بیان میکند، تعلیم 
بیان است؛ »بیان« معجزه ی آفرینش است. در 
اقسام بیان، شعر این خصوصیّت را دارد که از جمال 
و زیبایی برخوردار است. هر بیانی زیبا نیست؛ 
معجزه است، مهم است امّا زیبایی در شعر است. در 
شعر، اینکه شما میتوانید یک مفهوم برجسته ای را 
در قالب الفاظی که کنار هم میگذارید، به مخاطب 
منتقل کنید زیبا است، زیبایی دارد؛ هنر بودنش 
هم به خاطر همین است که جنبه ی »زیبایی« دارد. 
خب، حالا که این  جور شد و امتیاز جمال را دارد، 
این امتیاز موجب شده است که یک رسانه ی اثرگذار 
باشد. شعر یک رسانه است؛ یک رسانه ی اثرگذار 
است و برای انتقال مفاهیم، کارآمدیِ مضاعف دارد 
نسبت به بیان غیر شعری؛ اغلب هنرها همین  جور 
هستند. البتّه هنرها با هم متفاوتند؛ خود شعر یک 
خصوصیّات و یک امتیازات ویژه ای دارد -کما اینکه 
بعضی از هنرهای دیگر هم برای خودشان امتیازاتی 
دارند- که منحصر به فرد است، و حالا نمیخواهیم 

وارد آن مقولات بشویم.
خب این قدرت تأثیری که در شعر وجود 
دارد، مسئولیّت آور است. به طور کلیّ همه ی اشیاء، 
همه ی اشخاص، همه ی پدیده هایی که شأن 
دارند.  هم  بالاتری  مسئولیّت  دارند،  بالاتری 
جنابعالی هم اگر چنانچه در مجموعه ای از آحاد 
جامعه برُشِ بیان و نظر و رأی داشته باشید، 
مسئولیّتتان بیشتر از آن کسی است که این برُش 
را ندارد. بنابراین شعر به مناسبت همین قدرت 
تأثیرگذاری، دارای مسئولیّت است، تعهّد دارد، 
تعهّدی بر دوش شعر هست؛ این تعهّد چیست؟ 
قرار گرفتن در خدمت جریان روشنگریِ الهی در 
طول تاریخ بشر. دو جریان در طول تاریخ وجود 
داشته: جریان بیّنات و جریان اغوا؛ جریان هدایت 
رُسُلنَا  ارَسَلنا  »لقََد  اضلال.  و جریان ضلالت، 
باِلبَیِّنت«)۳( یک جریان است در طول تاریخ، 
»لَاغُوِینََّهُم اجَمَعین«)4( هم که حرف شیطان 
است، یک جریان دیگر است. مسئولیّتِ شعر این 
است که در خدمت آن جریان اوّل قرار بگیرد؛ 
علتّش هم واضح است، چون این را خدا داده، مال 
خدا و نعمت الهی است و ما بندگان خدا هستیم 
]پس[ بایستی هر چه به ما نعمت داده، در خدمت 
جریان نبوّت و هدایت از سوی پروردگار قرار 

بدهیم؛ خب بنابراین، تعهّد این است.
 البتّه حرف، زیاد زده میشود؛ یک مغالطه ی 

ناشیانه ای هم در اینجا بعضی میکنند که جنبه ی 
زیباشناختی شعر و جنبه ی هنری شعر را از 
جنبه ی تعهّد شعر تفکیک میکنند و جدا میکنند؛ 
شعر را تقسیم میکنند به شعری که برای خودش 
رسالت قائل است، مسئولیّت قائل است، تعهّد قائل 
است، و به شعری که شعر محض است. میگویند 
آن اوّلی شعر نیست، شعار است؛ این یک مغالطه ی 
یا  حالا  است؛  واضحی 
ناشی از غفلت است، یا 
ناشی از کم سوادی است. 
شعر  قلّه های  ببینید، 
کسانی  چه  فارسی 
هستند؟ سعدی، حافظ، 
مولوی، فردوسی؛ اینها 
قلّه های شعر فارسی اند. 
شما ببینید شعر اینها که 
قلّه ی هنر شعریِ طول 
تاریخ ما است، در چه 
جهتهایی به کار رفته! 
سعدی یک بوستان دارد 
که بهترین اثر هنری او 
از  بعد  -گلستان  است 
بوستان قرار میگیرد- در بوستان  شما نگاه کنید، 
]می بینید[ این هنر فاخرِ فوق العاده برجسته 
همیشه در خدمت اخلاق، در خدمت تعلیم، در 
خدمت تعهّد ]است[؛ از اوّل تا آخرِ بوستان این 
جوری است ]یعنی[ هنر شعر در خدمت اخلاق 

است.
سعدی اگر عاشقی کنی و جوانی

عشق محمّد بس است و آل محمّد)5(
یا:

به جهان خرّم از آنم که جهان خرّم از اوست
عاشقم بر همه عالمَ که همه عالمَ از اوست)6(

یا:
به حلاوت بخورم زهر که شاهد ساقی است

به ارادت بکشم درد که درمان هم از اوست)7(
اینها مال سعدی است، اینها اوج هنر شعری ما 

است.
 حافظ ]همین طور[؛ البتّه عقیده  ی بنده این 
است که شعر زمینی در دیوان حافظ هست امّا 
بلاشک شعر عرفانی، شعر برجسته و شعر ممتاز 
است؛ بزرگانی مثل مرحوم علّامه ی طباطبائی شعر 
تفسیر  شاگردانشان  از  بعضی  برای  را  حافظ 
را  تفسیرها  آن  نشسته اند  اینها  که  میکردند 
نوشته اند و جمع کرده اند و تدوین کرده اند؛ یعنی 

عرفانِ شعر حافظ این ]جور[ است.
عشقت رسد به فریاد گر خود بسَان حافظ

قرآن زبر بخوانی با چارده روایت)8(
 حافظ این ]جور[ است؛ قرآن را حالا از رو 
هم ما به سختی میخوانیم ]امّا او[ از برَ میخواند آن 
قاریِ معروفِ  با چهارده روایت که هفت  هم 
صاحبانِ سبکند که هر کدام دو راوی دارند، میشود 
چهارده روایت؛ یعنی اینها این جوری  هستند، این 
قلّه ی شعر است. فردوسی ]همین طور[؛ فردوسی، 
»حکیم فردوسی« است؛ شما توجّه کنید، در بین 
شعرای ما »حکیم فردوسی« ]مطرح[ است؛ 
حکمت فردوسی حکمت الهی است. در عمق 
داستانهای فردوسی، حکمت گنجانده شده؛ تقریباً 
داستانهای  از  بسیاری  یا  داستانها  در همه ی 
فردوسی، حکمت هست؛ لذا به فردوسی میگویند 
»حکیم فردوسی«؛ ما به کمتر شاعری در طول 
تاریخ حکیم میگوییم امّا اسم او حکیم فردوسی 
است. مولوی که دیگر وضعش معلوم است؛ مولوی 
که یکسره عرفان و معنویتّ و حقیقت و اسلام ناب 
و معرفت توحیدیِ خالص ]است[؛ او هم این ]گونه[ 
است. اینها قلّه های شعر فارسی اند؛ اگر چنانچه بنا 
باشد که ما تصوّر کنیم که جنبه ی هنری و 
زیبایی شناختی شعر از جنبه ی معنوی و رسالتی 
و پیامیِ او جدا است، باید همه ی اینها را از دایره ی 

شعر بیرون بریزیم، بگوییم اینها شعر نیست؛ در 
حالی که برترین شعرهای زبان فارسی، اینها است.
 عربی هم همین  جور است تا آن حدّی که ما 
آشنا هستیم. سیّد حِمیری یا فرزدق یا دِعبل و 
امثال اینها که بزرگانِ شعرِ اهل  بیت و شعرِ امامی 
هستند، همین  جور هستند؛ برترین شاعرهایند. 
من یک وقتی شاید گفته باشم که در این کتاب 
اغَانی)9( که شرح حال شعرا و مانند اینها ضمناً در 
آنجا ذکر شده، میرسد به سیّد حِمْیری و میگوید 
سیّد حِمْیری شاعرِ برجسته ِی زمان خودش است 
-شاید ]هم[ میگوید برجسته ترین شاعر زمان 
خودش است- ]بعد[ صاحب اغَانی میگوید منتها 
عیبش این است که به بزرگان صحابه ی صدر 
اسلام در شعرش توهین کرد و فلان کرد و اگر این 
نبود ما درباره ی او بیشتر بحث میکردیم و حرف 
میزدیم؛ این را میگوید، بعد شرح حال سیّد 
حِمْیری را شروع میکند به نوشتن، که به نظرم از 
نوشته  را  حالشان  شرح  که  شعرایی  همه ی 
طولانی تر، پنجاه صفحه، پنجاه و خرده ای صفحه 
شرح حال او را ذکر میکند؛ یعنی عظمت سیّد 
حِمْیری این  جوری است. فرزدق که خب جایش 
معلوم است، دِعبل ]هم[ همین  جور؛ اینها قلّه های 
شعرند، شعرشان هم در خدمت معنویتّ و در 
خدمت اهل بیت و این حرفها است. بنابراین 
اینهایی که شعر ناب را، شعر محض را از شعر هنری 
جدا میکنند، باید گفت سواد ادبیّاتی و شعری واقعاً 
ندارند؛ یعنی مغالطه میکنند؛ یک چیزی خودشان 

میفهمند، این را بیان میکنند.
 البتّه این را هم عرض بکنم که این تعامل، 
دوجانبه است؛ یعنی ما وقتی که شعرمان را در 
خدمت مفاهیم عالی اخلاقی، در خدمت توحید، 
اهل بیت، در خدمت  بیان فضایل  در خدمت 

در  اخلاقی،  ارزشهای 
خدمت سرفصل های منافع 
ملیّ و انقلابی قرار میدهیم، 
این جور نیست که فقط به 
آن ارزشها و به آن معارف 
خدمت کرده باشیم؛ به شعر 
خدمت  هم  خودمان 
پیدا  ارتقا  شعر  کرده ایم؛ 
میکند. به نظرم -تا آنجایی 
که حالا در ذهنم هست- 
امشب شعرهای شما همه 
شعرهای متعهّد و مسئول 
بود و سطحش هم انصافاً بالا 
بود و خوب بود؛ سطح اینها 
با شعرهای صرفاً عاشقانه ی 

محض، آن هم عشق زمینی، انصافاً فرق میکند؛ 
یعنی اصلًا یک اعتلا و ارتقای ویژه ای این شعرها 
دارد. بنابر این، تعامل، دوجانبه است. البتّه اعتقاد 
بنده این است که شاعر، حکایت دلتنگی ها و 
را هم در شعر  آزردگی ها و رنجهای خودش 
ما  یعنی  ندارد؛  هم  اشکالی  هیچ  میگنجاند، 
نمیگوییم که شاعر حق ندارد غزلی در مورد 
دلتنگی های خود، آرزوهای خود و آشفتگی های 
خود بگوید؛ عقیده ی من اصلًا این نیست؛ نه، 
میتواند بگوید؛ منتها این یک فصلی از فصول شعر 
است؛ فصل عمده ی شعر همان فصل تعهّد است.

 خب، خوشبختانه ما امروز در مجموعه ی 
کشور، شعرای متعهّد زیادی داریم. البتّه نمیگویم 
همه؛ کسانی هم هستند که بکلّی از این وادی دورند 
ــ که من تا حدودی بی اطّلاع هم نیستم از وضع 
آنها و شعرشان و مبلغ ارزش و وزن و وزانت 
ـ لکن بحمدالله عمده ی جریان شعری  شعرشان ـ
انقلاب دارای تعهّد است؛ چه آنچه مربوط به شعر 
آئینی است، چه آنچه مربوط به شعر اخلاقی است، 
چه آنچه مربوط به شعر سیاسی و انقلابی است، چه 
آنچه مربوط به ارزشهای اخلاقی و توحیدی و مانند 
اینها است، چه آنچه مربوط به شعر حِکمی است. 

البتّه شعر حِکمی متأسّفانه کم است؛ ما هم قبلًا 
توصیه کرده ایم، ]امّا[ شعرای ما کمتر وارد این 
میدان میشوند. این مجموعه خوشبختانه امروز 
پیشرفت خیلی خوبی دارد. آن کسانی که اینها را 
شعر نمیدانند و میگویند »این شعار است، این 
ایدئولوژی است« -و انگار خودشان مخالفند که در 
شعر ایدئولوژی باشد- خودشان مسائل انحرافی و 
ایدئولوژی های انحرافی را خیلی بیشتر از شماها در 
شعرهایشان می آورند. ]اینها[ با احتواء شعر بر 
ایدئولوژی مخالف نیستند، با خود آن ایدئولوژی ای 
که شما می آورید مخالفند؛ ]حالا[ با هر بیانی و در 
هر قالبی؛ در قالب شعر هم باشد همین جور است، 
در قالب فیلم هم باشد همین جور است، در قالب 
داستان هم باشد همین جور است. بنابر این، این 

جهت را دنبال بکنید.
 الحمدلله جریان شعری و این شعری که شما 
میسرایید، خیلی خوب شده. فرق نمیکند؛ چه این 
شعر در باب معارف اسلامی باشد، در هواداری از 
اهل بیت باشد، در معارف انقلاب باشد، درباره ی 
حوادث جاری کشور، حوادث مهمّ کشور باشد 
-مثل همین شعرهایی که بعضی از دوستان 
خواندند در زمینه ی یمن و در زمینه ی مسائل 
گوناگون دنیای اسلام- یا در تمجید از زیبایی های 
رفتاری ملّت باشد. ببینید! ملّت ما رفتارهای زیبا 
دارد. رفتار ملتّ ما در این قضیّه ی سیل شمال و 
جنوب، یک رفتار بسیار زیبا بود. آنهایی که مطّلعند 
که چه اتفّاق افتاد -چه در منطقه ی گلستان، چه 
در منطقه ی خوزستان، چه در خرّم آباد، چه در 
ایلام که اینها جاهای مهمّ سیل بود- حضور مردم 
را و فداکاری مردم را مطّلع هستند، میدانند که چه 
شُکوه و حماسه ی زیبایی مردم آفریدند؛ خب این 
را شما میتوانید در شعر بیاورید و توصیف کنید. 
وقتی که این چیزها را شما 
در شعر می آورید، در واقع 
پرچم  میشود  شما  شعر 
هویتّ این ملتّ؛ این میشود 
پرچم هویتّ ملّت شما؛ چه 
در زمینه ی معارف اسلامی، 
چه  انقلابی،  معارف  چه 
معارف ملیّ، چه ارزشهای 
اخلاقی، چه این حوادث 
درباره ی  وقتی  این گونه؛ 
این  میگویید،  شعر  اینها 
شعر میشود پرچم هویتّ. و 
هویتّ برای یک ملتّ خیلی 
من؛  عزیزان  است  مهم 
ملتّی که هویتّ خودش را 
گم کرده باشد، خیلی راحت در مشت بیگانگان آب 

میشود و از بین میرود. این راجع به شعر.
 راجع به زبان، بنده حقیقتش ]این است که[ 
نگرانم. حالا در زمینه ی شعری  نگرانم؛ واقعاً 
خوشبختانه شعرهایی که شماها میگویید، خب 
شعرِ خوب، و زبان، زبان استوار است، امّا در جریان 
عمومی، زبان دارد دچار فرسایش میشود؛ این را 
آدم میبیند. حالا امشب یکی از برادرها از رادیو 
بودند و یک چیز خوبی را نقل کردند برای من، لکن 
من از صدا و سیما گله مندم به خاطر اینکه به جای 
زبان  را،  معیار  زبان  را،  صحیح  زبان  اینکه 
صیقل خورده ی کاملًا درست را ترویج کنند، زبان 
بی هویتّ، گاهی غلط، تعبیرهای غلط و بدتر از همه 
پُر از تعبیرات فرنگی و خارجی و مانند اینها را دارند 
ترویج میکنند. وقتی مثلًا فلان لغت فرنگی را که 
حالا یک نویسنده ای، یک مترجمی -که ترجمه 
میکرده یک مقاله ی انگلیسی یا فرانسوی را- آورده 
و عیناً به کار برده، و مجری شما این را در تلویزیون، 
در رادیو یک بار، دو بار تکرار میکند، این میشود 
عمومی؛ ما بیخود و مُفتامُفت داریم زبان خودمان 

را آلوده میکنیم به زوائد مضر.
 حالا یک وقت هست که یک زبانی، یک لغتی 

را ندارد، از دیگری وام میگیرد که البتّه آنجا هم باید 
تصرّف کنند. من یک وقتی در جمع ادیبان فارسی 
چند سال قبل از این گفتم)10( که عربها لغت را 
از فرنگی ها میگیرند، منتها تعریب میکنند؛ این 
خیلی خوب است. ما این کار را نمیکنیم؛ ما مقیّدیم 
که حتماً اگر میشود حتّی با لهجه ]بیان کنیم[. ما 
اوّل انقلاب در جمع مسئولین انقلاب و مانند اینها 
که بودیم، مثلًا گاهی گفته میشد کمیسیون، 
کمیته؛ چند نفر بودند از آقایان تحصیلکرده های 
فرانسه میگفتند »کومیسیون«؛ »کُمیسیون« 
فایده نداشت، »کومیسیون« باید بگویند که به 
لهجه ی فرانسوی نزدیک باشد یا مثلًا »کُمیتی«. 
این چه لزومی دارد؟ من گفتم ما میتوانستیم مثلًا 
همین طور که عربها وقتی که تلویزیون آمد، به آن 
گفتند »تلِفْاز« -تلفاز یک ساخت لغت عربی است؛ 
)]مثل[ مرحاض؛ تلفاز(- بگوییم »تلویزان« که 
یک شکل فارسی دارد. ما اصلًا در فارسی کلمه ای 
شبیه رادیو نداریم، مگر حالا ممکن است بنِدرت 
یک چیزی پیدا بشود؛ چه اشکال داشت که ما رادیو 
را میگفتیم »رادیان« تا میشد فارسی؛ اشکالی هم 
نداشت؛ این کار را هم نکردیم. مرتبّ همین طور 
الفاظ دخیل، کلمات دخیل وارد میشود در زبان 
در  میشود؛  تکرار  دائم  طور  همین  و  فارسی 
مطبوعات مینویسند، در رادیو و تلویزیون تکرار 
میکنند، در کتابها مینویسند، حالا که دیگر فضای 
مجازی هم هست، در فضای مجازی مینویسند؛ 
من نگرانم. واقعاً یکی از کارهایی که باید انجام 
بگیرد ]این است.[ حوزه ی هنری میتواند در این 
زمینه ]کار کند؛[ حالا آن که در این جلسه ی فعلی 
ما میتواند مخاطب قرار بگیرد، یکی جناب آقای 
صالحی،)11( وزیر محترم ارشاد هستند، یکی هم 
جناب آقای مؤمنی، رئیس حوزه ی هنری؛ واقعاً 
بنشینید روی این مسئله فکر کنید، نگذارید زبان 
فارسی دچار فرسودگی و دچار ویرانی بشود؛ ما 

باید ]آن را[ خیلی حفظ کنیم.
 من حتّی گاهی اوقات میبینم در رژیم 
طاغوت که خب همه  چیزشان به فرنگی ها و به 
خارجی ها بسته بود، روی مسئله ی زبان، یک 
تعصّبی وجود داشت، یک  بود یک  گوشه ای 
چیزهایی داشتند؛ ما هم اوایل انقلاب از این جهت 
خیلی  یواش یواش  بعد  بودیم،  خوب  خیلی 

ولنگ  وواز شد.
 حالا در عالمَ شعر هم همین حالت ولنگاریِ 
زبانی وارد شده، منتها در بحث ترانه سازی ها، سطح 
بعضی از این ترانه هایی که ساخته میشود، واقعاً 
خیلی پایین است؛ حالا از لحاظ مضمون که معیوب 
است، از لحاظ ساخت لفظی هم بعضی از این ترانه ها 
بسیار ساختهای بدی دارد. آن  وقت این ترانه ها 
می آید با همین ساخت -حالا در فضاهای زیرزمینی 
و مانند اینها که بحث دیگری است- در تلویزیون، 
رادیو خوانده میشود، در تیتراژ فیلم ها تکرار میشود، 
پخش میشود و اینها شایع میشود؛ به نظر من روی 
اینها باید فکر کنید. ترانه های اوّل انقلاب. ]مثل[ 
همین ترانه ای که ایشان)1۲( خواندند: »این بانگ 
آزادی است کز خاوران خیزد«، بسیار زیبا ]است[. 
خدا رحمت کند حمید سبزواری را، ایشان از این 
قبیل ]اشعار[ زیاد داشت. ما بایستی حرمت زبان را 

حفظ بکنیم.
 ببینید عزیزان من! قرنهای متمادی است 
که این زبان دست به دست به وسیله ی شعرا 
-یک مقدار هم به وسیله ی نویسندگان، امّا 
عمدتاً به وسیله ی شعرا- حفظ شده. ]مثلاً[ زبان 
سعدی؛ شما اگر امروز بخواهید مضمون همین 
شعری را که الان من خواندم: »به جهان خرّم از 
آنم که جهان خرّم از اوست«)1۳( بگویید، 
کلماتی از این گویا تر، فصیح تر سراغ دارید؟ یا 

فرض بفرمایید ]شعرِ[:
کجایید ای شهیدان خدایی

بلاجویان دشت کربلایی)14(
هیچ حدس میزدید که مال مولوی باشد؟ 
این مال مولوی است که هشتصد سال پیش گفته 
شده؛ کأنهّ برای امروز گفته شده. یعنی زبان، این 
 جور سالم دست ما رسیده؛ همین  طور قرن به قرن 
آمده تا به دست ما رسیده. حتّی سبک هندی هم 
با اینکه از لحاظ مضمون، پیچیده و معقَّد)15( 
است امّا زبان، زبان شسته رُفته ی قوی ای است؛ 
بخصوص برجسته های سبک هندی مثل صائب، 
مثل کلیم، مثل خود حزین،  مثل بیدل، واقعاً 

زبانهای اینها زبانهای عالی است.
در هیچ پرده  نیست نباشد نوای تو

عالمَ پرُ است از تو و خالی است جای تو
هر چند کائنات گدای درِ توانَد

هیچ آفریده نیست که داند سرای تو)16(
 شما اگر بخواهید همین مضمون را بگویید، 
امروز بعد از چهارصد سال از زمان صائب، میتوانید 
الفاظی روشن تر، واضح تر، فصیح تر از این بیاورید؟ 
زبان را این  جور نگه داشته اند، به ما رسانده اند؛ حالا 
ما بدهیم دست فلان ترانه سراهای بی هنر -واقعاً 
بی هنر!- که الفاظ را خراب کنند و بشکنند و مانند 
اینها، و بعد هم ما با پول بیت المال این را منتشر 
کنیم و در صدا و سیما یا در دستگاه های گوناگون 

دولتی و غیر دولتی این را پخش بکنیم!
 امیدواریم که ان شاءالله خدای متعال توفیق 
بدهد بتوانیم این کارها را درست انجام بدهیم. امشب 
از دیدار دوستان خیلی خوشحال شدیم؛ امیدواریم 

ان شاءالله خداوند همه ی شما را موفّق بدارد.

رهبر معظم انقلاب: شعرا زیبایی های رفتاری ملت را به تصویر بکشند

راجعبهزبان،
فارسیبنده
حقیقتش

نگرانم؛واقعاً
نگرانم

برخیترانهها
کهازصداوسیما
پخشمیشود
دارایولنگاری
زبانیوسطح

بسیارنازلاست



از سال 92 تا 97 صورت گرفت: 

گروه صنعتي ایران خودرو از سال 9۲ تا پایان سال 
97 سهام شرکت هاي زیان ده و کم بازده خود را به 
ارزش 10 هزار و 94۲ میلیارد ریال به فروش رسانده و 
واگذاري سهام سایر شرکتهاي زیان ده و کم بازده، طبق 
دستور وزیر محترم صنعت، معدن و تجارت در سال 
جاري نیز ادامه خواهد داشت. به گزارش ایکوپرس، 
راهبرد فروش سهام شرکت هاي زیان ده گروه صنعتي 
ایران خودرو از سال 9۲ کلید خورد و برمبناي آن سهام 
این خودروساز  زیر مجموعه  از شرکت هاي  تعدادي 
واگذار شده است.در سال 9۲ تعداد دو شرکت به ارزش 
یک هزار و 5۲۳ میلیارد ریال به فروش رسید و در سال 
9۳ نیز بخشي از سهام هفت شرکت بورسي به ارزش 
۳51 میلیارد ریال به فروش رفته است. با ادامه اجراي 
این راهبرد، در سال 94 نیز بخشي از سهام 9 شرکت 
بورسي گروه به ارزش 907 میلیارد ریال به فروش رفته 
است. در سال 95 سهام بلوکي دو شرکت به علاوه 

بخشي از سهام 11 شرکت بورسي جمعا به مبلغ ۳ 
هزار و 1۳0 میلیارد ریال واگذار شده است. همچنین 
در سال 96 نیز سهام بلوکي 4 شرکت به علاوه بخشي 
از سهام 8 شرکت بورسي گروه به ارزش ۳ هزار و 780 
میلیارد ریال واگذار شده است.ارزش واگذاري بخشي از 
سهام 8 شرکت بورسي در سال 97 نیز معادل یک هزار 
و ۲51 میلیارد ریال است. فروش املاك و مستغلات 
مازاد از جمله سیاست هاي ایران خودرو در افزایش 
بازدهي دارایي ها و تزریق منابع مالي حاصله به خطوط 
تولید بوده است. این شرکت توانسته از سال 9۲ تا 97 
مبلغ بیش از 7 هزار میلیارد ریال را از طریق فروش 
املاك مازاد و مستغلات جذب سرمایه در گردش کند.

درحال حاضر نیز فروش بخشي از دارایي هاي مازاد 
در گروه صنعتي ایران خودرو در دستور کار قرار دارد. 
این دارایي ها شامل سهام شرکت هاي زیرمجموعه و 

املاك و مستغلات قابل واگذاري است.

واگذاري بیش از 17 هزار میلیارد ریال سهام و 
املاك گروه صنعتي ایران خودرو 

وزیر  صنایع   امور  معاون  مقیمی،  فرشاد  بازدید  جریان  در 
از  تابش رییس سازمان حمایت  و  صنعت، معدن و تجارت 
مصرف کنندگان از تعدادی از شرکت های تولیدکننده قطعات 
خودرو ، ضمن تبیین پتانسیل بالای صنعت قطعه سازی بر 
برنامه های وزارت صنعت بر تعمیق بخشی عمق ساخت قطعات 

داخلی تاکید شد.
وی از فرآیند تولید قطعات خودرو در پاسخ به این سوال که 
وزارت صنعت چه برنامه ای برای حفظ اشتغال یک میلیون 
شاغل در حوزه صنعت قطعه سازی دارد، گفت: با توجه 
به اهمیت و سهم صنعت قطعه سازی در اشتغال کشور 
و نیز با تاکید بر اهداف دشمن در لطمه وارد کردن به این 
صنعت، وزارت صنعت، معدن و تجارت برنامه هایی را برای 
تعمیق بخشی به عمق ساخت قطعات داخلی دارد و امروز با 
بازدید از این توانمندی ها در صنعت قطعه سازی؛ در جریان 
1۳0 برنامه عمق ساخت داخل در صنعت قطعه سازی قرار 

گرفتیم.
ایشان گفت: با توجه به در اختیار داشتن منابع مادی، انسانی و 
فکری این تنها گزینه ما برای مقابله با تحریم های ظالمانه علیه 

ملت ایران خواهد بود.

فرشاد مقیمی: 1۳۰ برنامه عمق 
ساخت داخل در صنعت قطعه سازی

خبر

 شیوا: شریعتمداری بازار خودرو 
را به هم ریخت!

گفت:  رقابت  شورای  رئیس 
برداشت اشتباه شریعتمداری از 
یک مصوبه بازار خودرو را به هم 

ریخت.
اعلام  با  رقابت  شورای  رئیس 
اینکه در حال حاضر بازار خودرو 
گفت:  دارد،  آشفته ای  وضعیت 
باید برای ساماندهی بازار خودرو 
رقابت  شورای  تکلیف  نخست 
و اشتباه وزیر وقت صنعت در برداشت غلط از یک مصوبه 

مشخص شود.
)در پاسخ به این پرسش که؛ بعد از ابلاغیه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی شما دستورالعمل قیمت گذاری خود 
را به ستاد تنظیم بازار ارسال کردید یا خیر؟(:  بله، ما 
ارسال کردیم ولی وزیر وقت صنعت از این ابلاغیه برداشت 
اشتباهی کرد و این تصور به وجود آمد که قیمت گذاری از 
شوراها، نهادها و ارگان هایی که قیمت گذاری می کردند 

گرفته شده است.
این برداشت اشتباه باعث شد تا وزارت صمت و سازمان 
حمایت طرح 5 درصد زیر قیمت حاشیه بازار را برای خودرو 
مطرح کنند که این تصمیم نه تنها اوضاع بازار خودرو را بهتر 

نکرد بلکه فضا بدتر هم شد.
البته بنده از روز نخست اعلام این طرح گفته بودم که 
بازار خود  شکست خواهد خورد زیرا مهره اصلی قیمت 
به نوعی  هستند.  خودروساز(  )شرکت های  انحصارگران 
انحصارگر بازار را تنظیم می کند و 5 درصد زیر قیمتی که 

خود آنها تعیین می کنند قیمت گذاری اشتباهی خواهد بود.
)با اعلام اینکه این بند از طرح ساماندهی بازار خودرو در 
البته  مورد شورای رقابت و قیمت خودرو مبهم است(:  
به صورت کلی ما احتیاجی به مصوبه مجلس نداشتیم زیرا 
براساس ماده 58 اصل 44 قانون اساسی، شورای رقابت 
باید در بازارهای انحصاری ورود پیدا کرده و دستورالعمل 
قیمت گذاری ها را تعیین کند به این ترتیب این وظیفه ذاتی 
شورای رقابت است و کسی نمی تواند خلاف قانون عمل 

کند.
 )در خصوص واگذاری تعیین قیمت خودرو به ستاد تنظیم 
بازار که در آبان ماه سال گذشته اجرایی شده بود(: براساس 
ماده ۳ ابلاغیه سران سه قوه شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
»هرگونه تصمیم گیری در مورد نرخ و ضوابط قیمت گذاری و 
تعیین سهمیه کالا و خدمات که به موجب قوانین و مقررات 
مختلف در اختیار دستگاه ها و شوراهای مختلف قرار گرفته 

است منوط به تأیید ستاد تنظیم بازار است«.

گفت وگو

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو
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نمایشگاه قطعات 
وارداتی و دعوت از 

صنعتگران برای 
ساخت داخل قطعات

»سعید مدنی« کارشناس ارشد صنعت خودرو در گفت وگو با 
پژوهشگر ما درباره دلایل افزایش قیمت خودروهای داخلی و 
خارجی در بازار گفت: بخشی از این افزایش قیمت ها در بازار 
خودرو به تحولات اقتصادی در سطح کلان برمی گردد. 
درشرایطی که با افزایش نرخ تورم مواجه هستیم طبیعی است 
که نقدینگی های سرگردان به سمت خرید کالا سوق پیدا کنند 
که یکی از این بازارهای مورد هدف نقدینگی های مردم، بازار 

خودرو است. 
ایشان خاطرنشان کردند: با افزایش 4 تا 5 برابری قیمت 
دلار شاهد کاهش ارزش ریال بودیم که مردم هم برای حفظ 
ارزش سرمایه خود ترجیح دادند که ریال را به کالای با دوام و 

با ارزش افزوده تبدیل کنند. 
مدنی با تاکید بر اینکه متاسفانه دولت برای ساماندهی 
نقدینگی موجود در جامه برنامه ای نداشت، گفت: مهم ترین 
عامل افزایش قیمت در بازارهای مختلف، بحث افزایش تقاضا 
بود. این نقدینگی سرگردان باید به سمت بازارسرمایه هدایت 
می شد تا از آن طریق به اقتصاد مولد راه پیدا می کرد اما این 

هدایت پول به اجرا درنیامد. 
این کارشناس بازار خودرو با اشاره به سایر عوامل که منجر 
به افزایش بی سابقه خودرو در بازار شده است، اظهار داشت: یکی 
از دلایل افزایش قیمت خودرو بحث ممنوعیت واردات خودرو 
است. در شرایطی که بسیاری از شرکت های خارجی قطعه ساز 
با شرکت های ایرانی قطع رابطه کرده است، طبیعی است که 
میزان تولید خودروی مونتاژ شده در کشور کاهش پیدا کند و 

همین کاهش عرضه هم موجب افزایش قیمت ها می شود. 
وی با بیان اینکه شاهد کاهش تولید ۲0 درصدی تولید 
خودرو در کشور طی یک سال اخیر بوده ایم، گفت: قرار بر این 
بود که برخی از برندهای قدیمی از مدار تولید خارج شوند اما با 
توجه به شرایط کشورمان این محصولات در چرخه تولید باقی 
ماندند اما افزایش نرخ ارز باعث افزایش هزینه های تولید این 

خودروها هم شد.

فرمان بازار خودرو را باید از دلال ها گرفت 

قسمت دوم  رفع موانع تولید؛ اولویت  مجلس در سال پایانی
مباحث اقتصادی، اصلاح برخی ساختار ها مثل 
بودجه، رفع موانع تولید و جهت دهی نقدینگی از 

اولویت های مجلس در سال پایانی است.
رفع موانع تولید؛ اولویت  مجلس در سال پایانی به 
گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری صداوسیما، حسینعلی 
حاجی دلیگانی، نماینده مجلس در برنامه شبکه خبر با 
موضوع اولویت های مجلس در سال پایانی گفت: طرح 
هایی که اولویت ندارند مثل استانی شدن انتخابات یا 
تشکیل وزارت بازرگانی و غیره باید از برنامه مجلس در 
سال پایانی خارج شود.وی با بیان اینکه برخی طرح ها 
ثمری برای مردم ندارد، گفت: اولویت قانونگذاری و 

نظارت باید برای رفع مشکلات اقتصادی باشد.
حاجی دلیگانی افزود: اصلاح ساختار بودجه از 

برنامه های است که باید مجلس به آن بپردازد.
برخی  اصلاح  و  اقتصادی  مباحث  گفت:  وی 
ساختارها مثل کاهش وابستگی به فروش نفت خام می 

تواند مردم را از نگرانی دربیاورد.

حاجی دلیگانی افزود: جهت دهی نقدینگی کشور، 
ساماندهی و هدفمند کردن یارانه های پنهان هم از 

اولویت های مجلس خواهد بود.
وی گفت: اشتغال و رفع موانع تولید هم در دستور 

کار مجلس خواهد بود.
رحیم زارع - عضو کمیسیون اقتصادی مجلس هم 
گفت: در سال پایانی باید با اصلاح ساختار نظام مالیاتی 

به تولید کنندگان فرصت دوباره بدهیم.
وی افزود: جرایم مالی تولید کنندگان باید بخشیده 

شود تا بتوانند به تولید خود رونق بدهند.
زارع با تاکید بر افزایش اختیارات سازمان تعزیرات 
گفت: در بخش تعزیرات نیاز جدی هست تا قوانین 
اصلاح شود. وی افزود: 60 درصد نقدینگی در تهران 
است و باید قوانینی تصویب شود تا نقدینگی به مناطق 
دیگر کشور سوق داده شود. زارع گفت: حذف قیمت 
گذاری دستوری، تکیه نکردن به خام فروشی نفت، 
جلوگیری از قاچاق و جهت دهی نقدینگی باید از 

اولویت های مجلس باشد.
بهروز نعمتی عضو هیئت رئیسه مجلس نیز در ادامه 
بحث با اشاره به برگزاری سالانه انتخابات هیئت رئیسه 
مجلس، درباره اولویت های کاری مجلس گفت: فکر می 
کنم یکی از اصلی ترین اولویت های ما باید بحث وحدت 
و همدلی بین جناح ها و ارکان نظام باشد، زیرا برای حل 
مشکلات کشور نیاز به همدلی و وحدت همه ارکان داریم.

نعمتی با اشاره به نقدینگی هزار و 700 هزار میلیارد 
تومانی کشور افزود: رسیدگی به مشکلات اقتصادی و 
چاره اندیشی برای مدیریت این حجم نقدینگی که به هر 
سمت که می رود مانند سیلی خروشان موجب ویرانی 
می شود، بحث اشتغال جوانان؛ موضوع عملیاتی شدن 
بودجه؛ استفاده کمتر از صندوق ذخیره ارزی کشور؛ فعال 
کردن بخش خصوصی با فراهم کردن شرایط عادلانه و 
اعتمادسازی مجدد و واگذاری ها به بخش خصوصی 
واقعی که اهلیت داشته باشد؛ از جمله اولویت هایی است 

که ما باید به آنها بپردازیم.

رضا رحمانی وزیر صنعت،معدن و تجارت در راستای اولویت های این وزارتخانه در سال رونق با صدور دستوری خطاب به معاون امور صنایع خود بر ایجاد نمایشگاه قطعات وارداتی شرکت های 
بزرگ و فعال و دعوت از صنعتگران و قطعه سازان برای ساخت داخلی کردن این قطعات تاکید کرد.  وی در این ابلاغ خطاب به فرشاد مقیمی،مسوول پروژه های ساخت داخل وزارت صمت 
آورده است: در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری و ریاست محترم جمهوری در سال رونق تولید ضرورت دارد به تمامی شرکت های فعال و بزرگ از جمله شرکت های ایران خودرو، 

سایپا، فولاد مبارکه، ذوب آهن، تراکتورسازی تبریز، آلومینیوم سازان، شرکت ملی مس، گل گهر، چادرملو، سنگان، ایزوایکو، تولید کنندگان سیمان، نیروگاه های صنایع نفت و گاز و 
پتروشیمی، گروه مهنا و... ابلاغ شود که نسبت به ایجاد نمایشگاه قطعات و ملزومات وارداتی مورد نیاز خود اقدام کرده و با فراخوان عمومی از تمامی صنعتگران و قطعه سازان 
برای ساخت داخل کردن آن دعوت کنند. وی در این ابلاغ تاکید کرد: این نمایشگاه ها تا زمان داخلی سازی قطعات موردنیاز باید ادامه داشته و گزارش ماهانه از عملکرد و 
نتایج این موضوع ارایه شود.وزیر صنعت،معدن و تجارت همچنین تصریح کرد: مرکز ساخت داخل این وزارتخانه مسوولیت پیگیری و اجرای صحیح این موضوع را به عهده 
داشته و مکلف است نتایج را به اطلاع عموم مردم شریف ایران اسلامی برسانند.گفتنی است رضا رحمانی »وزیر صنعت،معدن و تجارت«  تعمیق ساخت داخل را در کنار 

حفظ وضعیت تولید و اشتغال موجود و حرکت به سمت رونق تولید از اولویت های مهم این وزارتخانه در سال 1۳98 اعلام کرده است.

رئیس قوه قضائیه با تاکید بر حمایت کامل دستگاه 
قضایی از آزادی مطبوعات، رســانه ها را بازوی 
کمکی قوه قضائیه در اجرای عدالت دانســت و 
گفت: امروز مقابله با پروژه ناامیدسازی دشمن، 
نیازمند اقدام و عمل همه مسئولان و امیدآفرینی 

رسانه هاست.
به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومی قوه 
قضائیه، آیت الله سیدابراهیم رئیسی در دیدار 
مدیران مسئول خبرگزاری ها، روزنامه ها، نشریات 
و پایگاه هــای خبری، بــا تاکید بر لــزوم تهیه 
پیوســت های رســانه ای به ویژه درخصوص 
پرونده های ملی با رویکرد اقناع افکار عمومی را 
بســیار مهم ارزیابی کرد و گفت: ما رسانه ها را 
همکاران خــود در اجرای عدالت می بینیم، نه در 
مقابل خود. این اطمینان را به رسانه ها می دهم که 
مجموعه دستگاه قضایی از نقد منصفانه استقبال 

می کند و آن را در جهت رفع آسیب ها می داند.
 از حق خود گذشت می کنیم اما از حق نظام نه

رئیســی درخصوص اعلام رضایت دستگاه 
قضایی در برخی پرونده هــای مطبوعاتی که از 
ســوی یکی از مدیران مسئول مطرح شد، اظهار 
داشــت: اگر رســانه ای صرفا به دلیل انتقاد از 
دستگاه قضایی تحت پیگرد قرار گرفته باشد، ما 
گذشــت می کنیم. در مواردی هم که شــاکی 
خصوصی وجود دارد، همانند ســایر پرونده ها 
تلاش خود را برای اخذ رضایت به کار می گیریم. 
اما به هیچ وجه در مواردی که بحث نظام مطرح 

است نمی توانیم از حق نظام عبور کنیم.
آزادی رسانه و مطبوعات 

در گرو رعایت خط قرمزهای قانونی
وی، حفظ آزادی رسانه و مطبوعات را در گرو 

رعایت خط قرمزهای قانونی دانست و گفت: این 
از برکات انقلاب اســلامی و خون شهداست که 
امروز از موهبت آزادی بیان، قلم، تفکر و اندیشه 
برخورداریم. ما نیــز خود را موظف به حمایت از 
آزادی ها از جمله آزادی مطبوعات و رســانه ها 
می دانیم و معتقدیم این امر به نفع کشور و مردم 

عزیزمان است.
رئیس قوه قضائیه افزود: نقطه مشترك ما با 
رسانه ها در عرصه مقابله با جنگ روانی و رسانه ای 
دشمن این است که نباید اجازه بدهیم افرادی با 
بیان و رفتار و قلم خود، پیام ها و سیگنال هایی ارسال 

کنند که موجب امیدواری و طمع دشمن شوند.
رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید 
بر ضرورت حفظ آبرو، حرمت و منزلت مردم، از 
تهیه و تدوین دستورالعمل حفظ کرامت خبر داد و 
با اشاره به طراحی ســامانه ای برای انتشار آرای 
محاکم، این امر را موجب اتقان احکام و در نتیجه 

اجرای هر چه بهتر عدالت قلمداد کرد.
وی درخصوص برخی گلایه ها مبنی بر توقیف 
مطبوعات به دلیل عدم رعایت مصوبات شورای 
عالی امنیت ملــی در حالی که رســانه ها از آن 
بی اطلاع هستند، خاطرنشان کرد: اقتضای عدالت 
و اصول حقوقی این است که همه قوانین، مقررات 
و دستورالعمل ها ابلاغ شود. بر همین مبنا شورای 
عالی امنیت ملی موظف است مصوبات مربوط به 
مطبوعات را به همه رسانه ها به نحو مقتضی ابلاغ 
کند و در مقابل، رسانه ها نیز به جهت حفظ امنیت 

کشور موظف به رعایت آنها هستند.
در برخورد با فساد هیچ خط قرمزی نداریم

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنان 
خود با بیان اینکه ما برای اجرای قانون و برخورد با 

افرادی که مرتکب فســاد شــده اند هیچ خط 
قرمزی نداریم، اظهار داشت: تنها خط قرمز ما، 
سخن بی دلیل و غیرمستند است. در جایی که یک 
ادعا مستند به ادله و براهین قطعی و محکمه پسند 
باشد، بدون آنکه تحت تاثیر جریان یا نگاه خاصی 
باشیم به این ادعا رسیدگی خواهیم کرد. در این 
زمینه فرقی هم بین دانه ریز و دانه درشت قائل 

نیستیم و با هر دو قاطعانه برخورد می کنیم.
خبر مدام از وقوع فساد

برای مردم اطمینان بخش نیست
رئیسی با بیان اینکه علاوه بر انعکاس نظرات 
مسئولان در رســانه ها، حرف مردم نیز باید از 
طریق رسانه ها به گوش مسئولان برسد، جریان 
اطلاع رسانی را جاده ای دو طرفه توصیف کرد و 
درخصوص تلقی جامعه از فساد گفت: تلقی فساد 

فراگیر در جامعه، امری نادرست و ناشی از تبلیغات 
گسترده است. اینکه ما مدام خبر از وقوع فساد 
بدهیم، برای مردم اطمینان بخش نیســت بلکه 
آنجایی مردم اطمینان پیدا می کنند که از برخورد 
با مفسدان و اجرای مجازات ها خبر بدهیم. بنای ما 
این است که در پرونده هایی که اطلاع رسانی آنها 
الزام قانونــی دارد، به نحو اقناعــی و تبیینی به 
اطلاع رســانی روند رســیدگی و احکام صادره 
بپردازیم. وی با اشاره به اجرای پروژه ناامیدسازی 
از سوی دشمن افزود: تنها راه مقابله با این پروژه، 
اقــدام و عمــل مســئولان و امیدآفرینــی و 
اطمینان بخشی رسانه هاست. با امید به آینده و 
تعامل همه بخش ها، هرچه بیشــتر به ســمت 
رضایتمندی مــردم و افزایش اعتماد عمومی به 

نظام و کارآمدی آن گام برخواهیم داشت.

نشست صریح و صمیمی رئیس  قوه  قضائیه با اصحاب رسانه
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مهندس یزدان سیف با بیان این که جریان تجارت و تامین کالاهای 
اساسی در دو ماهه سال جاری یک میلیون و ۲00 هزار تن بیشتر از 
مدت مشابه سال قبل بوده است، گفت: با تمهیداتی که در بخش 
دولتی دیده شده ما هیچ مشکلی در تامین شکر مورد نیاز کشور 
نداریم. وی افزود: 400 هزار تن واردات شکر برای تنظیم بازار توسط 
شرکت بازرگانی دولتی ایران انجام شده و بخش خصوصی نیز 800 
هزار تن برای واردات این محصول ثبت سفارش انجام داده و کشتی 
های تامین شکر بخش خصوصی از هفته گذشته وارد بندر شده اند. 
سیف اظهار داشت: پیش بینی می شد تا اواخر آذرماه، شکر مورد نیاز 
کشور از محل کشت چغندر قند در کشور و پس از آن از محل نیشکر 
تامین شود، اما به علت بارندگی های دو ماه آخر سال 97 امکان 
برداشت نیشکر وجود نداشت و با توجه به وقوع سیلاب در فروردین 
ماه امسال، روند برداشت نیشکر متوقف و آنچه که برداشت شده بود 

در انبارها محبوس شد.

مهندس یزدان سیف 

تامین 1.۲ میلیون 
تن شکر برای 
تنظیم بازار

محمدقاسم پناهی، سرپرست سازمان امور مالیاتی کشور گفت: 
مطالعات بسیاری در خصوص روش های اندازه گیری، تشخیص و 
برآورد میزان فرار مالیاتی انجام شده است که عمدتا برای سال های 
قبل است و شاید نتایج آنها برای شرایط امروز کشور به دور از واقعیت 
باشد، ضمن اینکه اعلام نتایج این مطالعه مشکلی را حل نمی کند. 
به هرحال هیچ کشوری در دنیا، وجود اقتصاد زیرزمینی و فرار مالیاتی 
را نمی تواند انکار کند و واقعیات کشور ما نیز در این خصوص چندان 
متفاوت با سایر کشورها نیست، اگرچه بررسی ها نشان می دهد هرچه 
اقتصاد کشور پیشرفت می کند، میزان فرار مالیاتی نیز هم زمان با 
تعمیق سیستم های اطلاعاتی و اقتصاد دیجیتال کاهش می یابد. با این  
حال، میزان فرار و اجتناب در کشور در قیاس با حجم تولید ناخالص 
داخلی کشور و میزان معافیت های مالیاتی موجود و همچنین در 
مقایسه با کشورهایی که شرایط اقتصادی مشابهی با ایران دارند، 

وضعیت مشابه را داراست. 

محمدقاسم پناهی

 برآوردهای صورت 
گرفته درباره
 فرار مالیاتی

ابتکار برنامه دیدارهای هفتگی مدیرعامل بیمه آسیا با کارکنان شرکت، این 
فرصت را فراهم آورده است تا موضوع ارتباط چهره به چهره در سازمان ها 
و تاثیر آن در رفتارهای سازمانی و ارتقا کیفیت عملکردها مورد بررسی قرار 
گیرد. مشارکت کارکنان در هدف گذاری، افزایش اعتماد به نفس کارکنان، 
مشارکت کارکنان در بهبود کیفیت،  ارتقاء سطح انگیزش کارکنان در ارائه 
و اجرای طرح ها و نوآوری ها،  رفع برخی مشکلات و موانع عملیاتی بر اساس 
نظرات و پیشنهاد های کارکنان  و  آگاهی از نظرات کارکنان در مسائل مختلف 
شرکت؛  پژوهش های بسیاری نشان داده اند که در ارتباط  چهره به چهره، 
دو طرف، دقیق تر به موضوع توجه می کنند و امکان اصلاح و تفهیم صحیح 
پیام وجود دارد. شناسایی مطالبات کارکنان، پاسخگویی به نیازهای کارکنان، 
تسریع در انجام امور، ایجاد حس هم دلی و هم زبانی ومشارکت حداکثری 
کارکنان در انجام امور از جمله نتایج ارتباط چهره به چهره است و به کارگیری 
استراتژی های ارتباطی کارآمد، می تواند به افزایش کارآیی کارمندان، 

جلوگیری از مشکلات ارتباطی میان آنها و افزایش رضایت شغلی بیانجامد. 

روابط عمومی بیمه آسیا

ابتکار اجرای برنامه 
دیدار هفتگی مدیر 
عامل با کارکنان 

در سومین ماه از حضور سید ابراهیم رئیسی در مسند ریاست قوه 
قضائیه محقق شد. هدفی که او در ابتدای آغاز به کارش در دستگاه 
قضایی به دنبال آن بود در جلسه ای ۳ ساعته، دانشجویان تشکل های 
مختلف از اصلاح طلب و اصولگرا را دور هم جمع کرد تا انتقادات و نقطه 
نظرات خود را مطرح کنند. رئیسی با اشاره به اینکه مردم بهترین 
ناظران علیه فساد هستند، گفت: هرجا به مردم اعتماد کردیم و مردم 
را به میدان آوردیم، آنجا حوزه موفقیت ما بوده است؛ لذا از گزارشات 
مردمی پیرامون فساد حمایت می کنیم و کسانی را که خبر از فساد 
دهند، مورد تشویق قرار می دهیم. ما این موضوع را به صورت قانونمند 
دنبال می کنیم تا سازوکار آن فراهم شود و افراد مخبر و خبردهنده از 
فساد تحت فشار قرار نگیرند و تشویق شوند. البته نه اینکه یک مسئولی 
مدتی در جایی مشغول بوده و حالا بیرون آمده و اعلام کند در آن 
مجموعه فساد وجود دارد؛ این قابل پیگرد است که چرا این فرد تاکنون 

از این فساد در آن مجموعه خبر نداده است.

سید ابراهیم رئیسی 

تشویق 
اعلام کنندگان 
فساد 

حمید علاقمندان مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان 
گفت: اگر افزایشي در میزان مصرف برق صورت نگیرد، با توجه به 
بارندگي ها و کاهش نسبي دما، تابستان امسال را در منطقه کاشان 
بدون خاموشي پشت سر خواهیم گذاشت. وی در جمع خبرنگاران 
کاشان بیان کرد: براي ۲4 شهرستان استان اصفهان سقف مصرفي 
برابر سال گذشته تعیین شده و اگر شهرستاني مصرف بیشتري 
داشته باشد، دیسپاچینگ تهران به صورت مستقیم میزان افزایش 
بار را به همان منطقه برمي گرداند. وي افزود: با توجه به افزایش 
یک درجه اي تعرفه گرمسیري منطقه کاشان، این مهم از جنبه 
اقتصادي به مردم کمک خواهد کرد اما اعمال تعرفه نباید با افزایش 
میزان مصرف در منطقه همراه شود.  مدیرعامل شرکت توزیع 
برق استان اصفهان یادآور شد: شمار مشترکان شهرستان کاشان 
نزدیک به 190 هزار مي باشد که پس از اصفهان، بیشترین مشترك 

برق استان را دارد. 

حمید علاقمندان

اعمال خاموشي 
تابستاني برق کاشان 
در گرو میزان مصرف

آذری جهرمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات افزود: خیلی خشنودم که 
به اطلاع برسانم بر اساس برنامه مدون و حساب شده دو نیم سال گذشته 
وزارت ارتباطات با همکاری سندیکای مخابراتی و شرکت های تولید 
کننده تجهیزات مخابراتی، تواسته ایم به خودکفایی 70 درصدی در توسعه 
تجهیزات مورد نیاز برای پهن باند ثابت در کشور برسیم. وی با بیان اینکه 
شرکت های تولید کننده خدمات مخابراتی به توانمندی قابل توجه ای 
رسیده اند گفت: علی رغم افت شاخص های اقتصادی در سایر بخش ها، 
این شرکت ها با رشد روبرو هستند و دستاوردشان هم امروز منجر به آن شده 
که در 4 استان کشور، زیر ساخت ارتباطی و زیر ساخت پهن باند ارتباطی 
که تامین کننده نیاز لایه دسترسی است را با تجهیزات تولید خودشان 
پوشش داده اند و شرکت مخابرات هم تجهیزات خارجی را در این مناطق 
از دسترس خارج کرده و از تجهیزات ایرانی استفاده کرده است.این عدد در 
پهن باند موبایل به ۳0 درصد رسیده است. یعنی ما امروز می توانیم ۳0 درصد 

تجهیزات مورد نیاز برای پهن باند موبایل را در داخل کشور تولید کنیم.

آذری جهرمی 

 خودکفایی 7۰ 
درصدی در توسعه 
تجهیزات مخابراتی

محمد اسلامی در مراسم مبادله تفاهمنامه مشترك بازآفرینی شهری 
محله های هدف شهر تهران بین وزارت راه و شهرسازی و شهرداری تهران، 
اظهار کرد: هدف جلسه راهبردی است و آن اقدام بر کیفیت بخشی به 
زندگی شهری. اگر در وزارت راه و شهرسازی طرح جامع تهیه می کنیم و 
فرآیند طولانی را طی می کند هدفی جز مدیریت زندگی شهری نداریم. وی 
تصریح کرد: هر جا رفتار گزینشی داشته ایم فساد شکل گرفته و هنجارها 
جای خود را به ناهنجاری داد و با پیامدهای گوناگونی روبرو بوده ایم.وی با 
بیان این که راهبری طرح جامع باعث می شود هم وزارت راه و شهرسازی و 
شهرداری تصمیمات به هنگامی را در مدیریت کیفیت زندگی شهری اتخاذ 
کنند، تصریح کرد: وزارت راه و شهرسازی و شهرداری با تعامل طرح جامع 
و طرح تفصیلی تهران را سامان می دهند.اسلامی با اشاره به این که تهران 
در بحث بلایای طبیعی حساسیت بیشتری دارد، اظهار کرد:  پیشرفت 
بازآفرینی شهری در تهران بالای 40 درصد است و امدیواریم هماهنگی 

وزارت راه و شهرداری تسریع کننده برنامه بازآفرینی شهری باشد.

محمد اسلامی

طرح بازآفرینی شهری 
تهران به پیشرفت ۴۰ 
درصدی رسید

محمد حسن زدا، سرپرست سازمان تامین اجتماعی، طی نامه به محمد 
شریعتمداری، خلق این رکورد ، نتیجه تلاش گسترده و خستگی ناپذیر 
کارکنان واحدهای مختلف سازمان تأمین اجتماعی در سایه مدیریت مدبرانه 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان شده است. در این نامه با اشاره به شرایط 
نامناسب اقتصادی واحدهای تولیدی از جمله تشدید بی سابقه تحریم های 
ظالمانه، رکود اقتصادی، تعطیلی ارادی و غیر ارادی واحدهای صنعتی بویژه 
در مناطق سیل زده آمده است: خلق رکورد جدید در وصول منابع حق بیمه 
سازمان تأمین اجتماعی حکایت از تلاشی آگاهانه، برنامه ریزی شده و مستمر 
دارد ضمن آنکه پرهیز تیم مدیریتی مستقر از ورود به هرگونه حاشیه را باید 
در راس دلایل این موفقیت محسوب کرد.در ادامه نامه زدا به شریعتمداری 
تأکید شده است: تمامی تعهدات سازمان در قبال مستمری بگیران ارجمند و 
پرداخت به موقع حقوق ایشان در اردیبهشت ماه به همراه افزایش های سالانه 
که این نیز برای اولین بار انجام شد از دیگر موضوعات قابل ذکری است که در 

راستای آرامش خاطر این عزیزان قابل ارزیابی است.

محمد حسن زدا

انجام تمامی تعهدات 
این سازمان در قبال 
مستمری بگیران

شاپور محمدی، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با بررسی 
اقدامات انجام شده در معاونت های این سازمان در سال گذشته و 
اثرات آن در سال جدید به پایگاه خبری بازار سرمایه)سنا(، گفت: 
در حوزه بازار یکی از مهم ترین اقدامات انجام شده بحث حاکمیت 
شرکتی بود که اصول آن در سال گذشته تدوین و ابلاغ شد و در 
سال 98 اجرایی می شود. وی ادامه داد: همچنین بحث پیاده سازی 
IFRS  با همکاری سازمان بازرسی انجام شد و هم اکنون برخی از 
شرکت ها این قابلیت را دارند که به صورت IFRS گزارش های خود 
را ارسال کنند . رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه با اشاره 
به اقدامات حوزه معاونت بازار بیان داشت: کاهش نرخ اوراق سخاب 
یکی از اقدامات حوزه معاونت نظارت بر بورس ها و ناشران سازمان 
بورس در سال 97  بود. اوراق سخاب که نرخ های تنزیل بالایی داشت 
با توجه به برنامه های منسجمی که در این معاونت صورت گرفت 

ساماندهی شد.

شاپور محمدی

اقداماتی کم نظیر 
در فرهنگ سازی 
بازار سرمایه

شرکت بیمه پاسارگاد در پی وقوع آتش سوزی با ابعاد گسترده در بازار 
ایکی قاپیلار تبریز و مهار حریق با تلاش آتش نشانان مبلغ 4 میلیارد 
و 118 میلیون ریال خسارت در کوتاه ترین زمان ممکن به زیان 
دیدگان حادثه پرداخت کرد. بر اساس گزارش های دریافتی، در روز 18 
اردیبهشت ماه به علت اتصال برق، آتش سوزی گسترده ای در سرای دو 
دری )ایکی قاپیلار( بازار تبریز اتفاق افتاد. مغازه های موجود در این سرا 
عمدتاً به عرضه عمده لباس و لوازم آرایشی و بهداشتی اشتغال داشتند 
و به رغم تلاش بی وقفه نیروهای آتش نشان حاضر در محل، انفجار 
اسپری های مواد آرایشی و بهداشتی داغ شده، کار کنترل و اطفای 
کامل حریق را دشوار کرده بود. سرانجام در این حادثه تعداد 1۲5 مغازه 
از 50 الی 100 درصد در این آتش سوزی آسیب دیدند که تنها 80 
مغازه بیمه کامل داشتند. در این حادثه مبلغ 4 میلیارد و ۲00 میلیون 
ریال مجموع مبلغ بیمه شده بود که مبلغ 4 میلیارد و 118 میلیون ریال 

آن توسط شرکت بیمه پاسارگاد در اسرع وقت پرداخت شد.

شرکت بیمه پاسارگاد

پرداخت مبلغ ۴ 
میلیارد و 11۸ میلیون 
ریال خسارت 

 معاون مالی و اقتصادی بیمه دانا، اجرای طرح مهر دانا را نقطه عطفی در 
صنعت بیمه خواند و عملیاتی شدن آن را موجب تقویت سرمایه گذاری 

در شرکت عنوان کرد.
 به گزارش روابط عمومی بیمه دانا، فرشید جوان در جمع مدیران 
ستادی و اجرایی این شرکت، اصلاح ترکیب پرتفوی را عامل مهمی در 
ارتقاء شاخص های عملکردی دانست و با تاکید بر جذب پرتفوی های 
سودده، پیگیری و تلاش مجدانه شعب برای وصول مطالبات را از 

نشانه های بارز پویندگی و بقای شرکت توصیف کرد.
 وی، بحث سودآوری، کنترل هزینه ها، وصول چک و مطالبات 
باقی  مانده، کاهش هزینه های اداری و توسعه شعب را مورد 
اشاره قرار داد و افزود: تلاش این معاونت همواره بر این بوده که با 
سرمایه گذاری مناسب در بازار سرمایه، نسبت به شناسایی سود 
مناسب اقدام و برنامه های توسعه ای خود را در این حوزه تثبیت 

کنیم.

شرکت بیمه دانا

»مهردانا« موجب 
تقویت حوزه 
سرمایه گذاری 

یادداشت محمدر ضا حسین زاده 

آیا تا به حال از خود پرسیده ایم که برای تولید 
یک برگ کاغذ، چه مقدار هزینه می شود؟

تولید و مصرف کاغذ، مدتی 
است که در جهان به شدت 
مورد توجه قرار گرفته و آثار 
از  رویه  بی  استفاده  زیانبار 
کاغذ به آحاد مردم گوشزد می 
شود.برای تولید کاغذ، درختان 
قطع می شوند. گرچه اکنون 
روش های جایگزینی برای 
تولید کاغذ از سنگ نیز پیاده 
سازی شده، اما طبیعی است 
باید  کاغذ  مصرف  روند  که 
بیش از پیش کاهش یابد تا آثار منفی زیست محیطی ناشی از 
هدررفت کاغذ نیز کمتر شود.در حال حاضر قیمت هر برگ کاغذ 
A4 که به طور معمول در نظام اداری کشور و یا میان عموم مردم 
استفاده می شود، 100 تومان است. اگر هر ایرانی روزانه فقط یک 
برگ کاغذ به سطل زباله بیاندازد، روزانه 8.5 میلیارد تومان 
هدررفت فقط در این بخش خواهیم داشت.علاوه بر آن، 
کارشناسان محیط زیست می گویند برای تولید هر برگ کاغذ 
A4 حدود 10 لیتر آب مصرف می شود.امروزه حجم قابل 
توجهی از کاغذ در نظام اداری استفاده می شود. نامه های اداری، 
مکاتبات روزانه، اسناد و مدارك، فیش های واریزی در نظام بانکی 
و ...، همه و همه مبتنی بر کاغذند و عملا به محیط زیست لطمه 
می زنند.اما راه حل چیست؟ چگونه می توان مصرف کاغذ را 
کاهش داد؟بدون شک، استفاده از ظرفیت »رایانه« می تواند این 
هدررفت را کاهش دهد. امروزه »اتوماسیون« بخشی از بار 
کاغذهای اداری را بر دوش می کشد، اما واقیعت این است که 
سرعت، دقت و امنیت در مکاتبات اداری بسیار حائز اهمیت است.

شورای عالی فضای مجازی کشور به تازگی پیام رسان »بله« را به 
عنوان یکی از سه پیام رسان داخلی برتر برای انجام مکاتبات، ارایه 
خدمات اداری، تبلیغات و استفاده نهادها و موسسات دولتی، 
عمومی و غیر دولتی اعلام کرده است. »بله« یک اپلیکیشن بومی 
است که علاوه بر داشتن قابلیت های معمول همه پیام رسان ها، 
امکان انجام تراکنش های مالی را نیز دارد. در حالی که معضل 
کمبود کاغذ یا مخاطرات ناشی از افزایش استفاده از کاغذ این 
روزها چشمگیر و برای همه مسلم شده است، »بله« بستر خوبی 
برای مکاتبات اداری، تراکنش های بانکی و کاهش مصرف کاغذ 
است.سازمان ها و نهادهای دولتی و بخش خصوصی می توانند از 
امکانات متنوع این اپلیکیشن که توسط بانک ملی ایران توسعه 
یافته است، بهره ببرند و آن را بستری امن برای فعالیت های 

روزمره خود و مشتریانشان بدانند.

اقتصاد کلان

www.etebar.net
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»علی ربیعی« 
سخنگوی 

دولت شد

دولت دوازدهم سخنگوی خود را بعد از حدود یک سال خالی بودن این تریبون با اهمیت شناخت و علی ربیعی بعد از محمد باقر نوبخت، دومین سخنگوی دولت تدبیر و امید شد. این برای اولین بار است که 
یکی از اهالی ارتباطات و رسانه برای این سمت انتخاب می شود. باید در روزهای آتی، منتظر اولین نشست سخنگو بود. ربیعی که 4 بار در 5 سال دولت تدبیر و امید به مجالس نهم و دهم رفت )دو بار برای رأی 
اعتماد و دو بار برای جلسه استیضاح( بار چهارم در 17 مرداد سال گذشته در جلسه جنجالی مجلس، از وزارت رفاه کنار رفت. از آن روز چند بار خبر سخنگویی این فعال سیاسی- اجتماعی و استاد ارتباطات 
اعلام شده اما به هر حال این ماجرا تا امروز به طول انجامید اما گویا در جلسه اواخر هفته با رئیس جمهور، حسن روحانی و ربیعی به توافق در این باره دست یافتند. اما ربیعی که برای اهالی رسانه چهره ای کاملًا 
شناخته شده بوده و روابط گسترده ای با خبرنگاران و روزنامه نگاران نسل های مختلف دارد، از سال 1۳68 تا 1۳7۳ ریاست مؤسسه مطالعات و پژوهش های سیاسی را برعهده داشته است. نزدیکی به سید 
محمد خاتمی باعث می شود او حکم مشاور اجتماعی رئیس جمهور دوران اصلاحات را نیز دریافت کند. عضو شورای سیاستگذاری مرکز بررسی های راهبردی ریاست جمهوری با حکم رئیس جمهور 
تا مرداد 1۳84 نیز از دیگر فعالیت های وزیر پیشین تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دوران اصلاحات است. این فعال سیاسی – اجتماعی 6۳ ساله، بعد از دوم خرداد 76 با نگارش کتاب »جامعه شناسی 
تحولات ارزشی« با تکیه بر رهیافت های علمی و نظرسنجی های معتبر، به سوال بسیاری از افراد که چه شد دوم خرداد 76 اتفاق افتاد، پاسخ داد. »مطالعات امنیت ملی«، »پیرامون مسائل اجتماعی 

ایران« و »مدیریت ارتباطات/ ترجمه کتاب Mastering Communication Work« از دیگر تالیفات اوست.

پروژه های 
عظیم 
گازرسانی از 
اقدام های 
بسیار ارزنده 
دولت تدبیر 
و امید است

رئیس جمهوری در آیین افتتاح و آغاز عملیات اجرایی 
119 طرح گازی در استان آذربایجان غربی، گازرسانی 
شهری و روستایی را در زمره عملکردهای عظیم دولت 
تدبیر و امید عنوان کرد. حسن روحانی، رئیس جمهوری 
در آیین بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی 119 طرح  
گازی و نیز افتتاح رسمی طرح های مربوط به منابع 
آب و خاك در نقاط مرزی و محروم استان آذربایجان 
وزیر  معاون  منتظرتربتی،  با حضور حسن  که  غربی 
نفت در امور گاز و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران و 
برخی از سران کشوری و لشگری، روز سه شنبه )۳1 
اردیبهشت ماه( در جلسه شورای اداری استان آذربایجان 
غربی به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد، گفت: بیش 
از ۳ هزار روستا در سال به شبکه گاز متصل می شود 

که حاکی از گازرسانی به 10 روستا در هر روز است. 
این اقدام ها جزو عملکردهای عظیمی است که در طول 
دولت صورت گرفته است و اقدامات دولت باید برای 
مردم بازگو شود. وی با اشاره به اینکه امنیت مناطق 
و  توسعه  سبب  غربی  آذربایجان  همچنین  و  مرزی 
آبادانی کشور شده است، اظهار کرد: خوشحالم که این 
سفرها )سفرهای استانی رئیس جمهوری( برای امنیت 
منطقه نیست، بلکه برای توسعه و آبادانی این سرزمین 
است. روحانی ضمن قدردانی از تلاشگران عرصه نفت و 
گاز با اشاره به اینکه دولت جزیی از مردم است، تصریح 
کرد: مسئولان نظام مفتخر هستند که خادم مردم بوده 

و برای مردم تلاش می کنند.
استان  گازرسانی  طرح های  گزارش،  این  اساس  بر 

آذربایجان غربی شامل افتتاح و آغاز عملیات اجرایی 
گازرسانی به ۳4 روستا، 69 واحد صنعتی، 14 ایستگاه 
تقلیل فشار گاز )TBS( و افتتاح پروژه گازرسانی به ۲ 
شهرك صنعتی به ارزش بیش از 6۲ میلیارد تومان به 
دستور رئیس جمهوری و از سوی حسن منتظر تربتی، 

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران افتتاح شد.
گازرسانی در ایران منحصربه فرد است

آیین  آغاز  نیز در  ایران  مدیرعامل شرکت ملی گاز 
افتتاح طرح های گازرسانی استان آذربایجان غربی با 
بیان اینکه دولت تدبیر و امید در گازرسانی به روستاها 
به  روستا  هزاران  اکنون  و  است  ایجاد کرده  انقلاب 
شبکه گاز طبیعی متصل شده اند، اظهار کرد: مطابق 
برنامه ریزی انجام شده درصدد هستیم تا پایان سال 

استان  در  روستایی  گازرسانی  نفوذ  ضریب  آینده 
آذربایجان غربی به بیش از 85 درصد ارتقا یابد.

در  غربی  آذربایجان  استان  در  گازرسانی  افزود:  وی 
حال پیشرفت است و اکنون حدود 9۳ درصد جمعیت 
شهری و 66 درصد جمعیت روستایی از این نعمت 

الهی بهره مند هستند.
معاون وزیر نفت در امور گاز میزان بهره مندی جمعیت 
کشور از گاز طبیعی را  95 درصد اعلام کرد و ادامه داد: 
تا پیش از آغاز به کار دولت تدبیر و امید، حدود 14 هزار 
روستا در کشور از نعمت گاز بهره مند بودند، در حالی که 
در طول فعالیت این دولت، 15 هزار روستای دیگر از این 
نعمت بهره مند شده اند و این آمار نشان دهنده توجه ویژه 

دولت به توسعه گازرسانی در مناطق محروم است.

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه دست کارآفرینان را 
می بوسیم، گفت: خوشحالیم که بخش خصوصی و کارآفرینان 
هم با استفاده از اعتبارات دولتی فعالیت های خود را انجام 

می دهند.
دکتر روحانی در پاسخ به سوالات یکی از فعالان اقتصادی 
در حوزه انرژی مبنی بر ورود بخش خصوصی به فروش نفت و 
فرآورده های نفتی، گفت: برای این منظور راه را باز کرده ایم و با 
ارایه نفت در بورس مشکلی برای فروش نفت و فرآورده ها توسط 

بخش خصوصی نداریم.
رئیس جمهور برقراری روابط خارجی با دنیا را کار مهم 
دیگر دولت عنوان کرد و گفت: برغم همه دشمنی ها و توطئه ها، 
دولت کار خود را در خصوص برقراری روابط خارجی با موفقیت 
انجام داده و ادامه خواهد داد، ما همیشه به دنبال این بوده ایم که 
در منطقه صلح و امنیت باشد. تأمین امنیت بالاترین کار دولت 

بوده است.
دکتر روحانی در خصوص موضوع همکاری بخش 
دولتی و خصوصی، گفت: همیشه اعضای دولت را تشویق 
کردم که بدون مشورت با بخش خصوصی تصمیم نگیرند و 
اگر تصمیمی بدون مشورت با بخش خصوصی اتخاذ شود، 

قبول نمی کنم.
تحصیلات  و  تخصص  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
دانشگاهی به تنهایی کافی نیست و باید از تجربه بخش خصوصی 
هم استفاده کنیم، گفت: کسی که درس اقتصاد خوانده، 
چارچوب ها را بهتر می داند، اما وقتی به اجرا می رسیم، حتماً باید 

با بخش خصوصی هم مشورت شود.
دکتر روحانی افزود: با توجه به شرایط منطقه و همسایگان، 
ضروری است که بخش های دولتی و خصوصی با هم مشورت 
کنند و همه ما باید احساس کنیم که بار مسئولیت سنگین بر 

دوش مان است.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه به رغم همه مشکلات و 
تهدیدها ما امروز در بهترین شرایط از نظر ذخایر ضروری هستیم، 
گفت: دولت مشکلی در این زمینه ندارد همه کالاهای ضروری 
مورد نیاز کشور و نیازهای اساسی تامین شده و وضعیت در این 

عرصه نسبت به سال گذشته، به مراتب بهتر است.
دکتر روحانی در پاسخ به اظهارات نماینده صادرکنندگان 
و درخواست واردات کالا از سوی صادرکنندگان بجای انتقال ارز 

به کشور، گفت: آزاد گذاشتن صادرکنندگان برای واردات کالا 
به جای انتقال ارز خوب است به شرطی که کالای وارد شده را 
بر مبنای دلار 1۳ هزار تومانی با مردم حساب نکنند و حداقل 
براساس ارز نیمایی محاسبه کنند. محاسبه کالای وارداتی با نرخ 

آزاد به مردم فشار وارد می کند.
رئیس جمهور با بیان اینکه برای دولت راحت تر است که 
صادرکننده جنس مورد نیاز کشور را هم وارد کند، گفت: به 

شرطی که قیمت ها را برای مصرف کننده بالا نبرد.

دکتر روحانی یاد آور شد: همه می دانیم که قیمت ارز 1۳ 
هزار تومان نیست حتی 8 هزار تومان هم نیست و شرایط و 

مسایل روانی در افزایش نرخ ارز وجود دارد.
رئیس جمهور بار دیگر تأکید کرد که هدف ما بهبود 
وضعیت معیشت مردم است و فشار دشمن در کوتاه مدت با 
هدف اثرگذاشتن بر وضعیت معیشت مردم و در بلندمدت 
جلوگیری از توسعه کشور است و در چنین شرایط باید همه 

بخش خصوصی و دولتی کنار هم باشند.

روحانی: قیمت ارز 13 هزار تومان و حتی 8 هزار تومان نیست مدیرعامل بانک ملی ایران

محمد باقر نوبخت در یکصد و سي امین جلسه نهاد تعامل سازمان برنامه و 
بودجه کشور با نمایندگان بخش خصوصي صنعت احداث، افزود: از این 
رقم حدود ۲1 هزار و 67۳ میلیارد تومان به صورت نقدي پرداخت شده و 
در حدود 19 هزار و 800 میلیارد تومان هم از طریق اسناد خزانه پرداخت 
شده است.  سازمان برنامه و بودجه کشور روز سه شنبه اعلام کرد به گفته 
وي حداقل ۳5 هزار میلیارد تومان از بدهي هاي دولت به بخش غیر دولتي 
از طریق اسناد تسویه و به وسیله تهاتر پرداخت شده است.  وي تصریح کرد: 
رشد بودجه جاري سال 1۳97 نسبت به سال 1۳96 به میزان 1۳ درصد، اما 
در بودجه عمراني این افزایش ۳0 درصد بوده است.  به گفته وي تاکنون 67 
هزار ملیارد تومان اوراق مالي اسلامي بدون حتي یک روز تأخیر باز پرداخت 
شده است و باقي مانده آن نیز تا پایان سال 1400 تادیه خواهد شد. »سید 
جواد قانع فر« رییس امور نظام فني، اجرایي، مشاورین و پیمانکاران سازمان 
برنامه و بودجه کشور، در این نشست، گزارشي از پیش نویس دستورالعمل 

نحوه جبران نوسان هاي نرخ ارز در پیمان هاي فاقد تعدیل ارائه کرد. 

محمد باقر نوبخت

پرداخت بیش از 5۴هزار 
میلیارد تومان براي تملک 
دارایي هاي سرمایه اي



محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی بر همکاری و هماهنگی با مرکز 
ملی مدیریت منابع ژنتیکی کشاورزی و منابع طبیعی تاکید کرد.وی در 
نامه ای خطاب به معاونین خود ، روسا و مدیران عامل سازمان ها و شرکت 
های تابعه و روسای سازمان های جهاد کشاورزی استان ها، تصریح کرد: 
با توجه به تشکیل مرکز ملی مدیریت منابع ژنتیکی کشاورزی و منابع 
طبیعی به استناد قانون حفاظت و بهره برداری از منابع ژنتیکی  کشور 
مصوب 1۳96 مجلس شورای اسلامی، به منظور مدیریت امور به منابع 
ژنتیکی؛ کشاورزی، باغبانی، جنگل، مرتع و بیابان، شیلات، دام، طیور، 
زنبورداری، خوراك دام و طیور و بیماری ها و آفات مرتبط و لزوم انسجام 
و هماهنگی، الزام به اجرای قانون، تسهیل نظارت بر دسترسی و بهره 
برداری از منابع ژنتیکی، استیفای حقوق ملی و صیانت از آن در سطح 
داخلی و بین المللی و توسعه بهره وری در مراکز حفاظت و نگهداری از 
منابع ژنتیکی کشور مقتضی است نسبت به همکاری و هماهنگی با مرکز 

یاد شده و پاسخگویی در موارد لزوم اقدام نمایید.

محمود حجتی

تاکید بر همکاری با مرکز 
ملی مدیریت منابع ژنتیکی 
کشاورزی و منابع طبیعی

محمدرضا انواری رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت گفت: خود را موظف به پاسخگویی به افکار 
عمومی و رسانه ها می دانیم و در همین راستا پویش پاسخگویی را در 
وزارت صنعت، معدن و تجارت راه اندازی می کنیم. به گزارش اعتبار 
به نقل از پایگاه خبری وزارت صمت، ایشان در نشست خبری عباس 
تابش»رییس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان« که 
در محل وزارت صنعت، معدن و تجارت برگزار شد، با بیان این مطلب، 
افزود: احترام به مردم را همواره مدنظر داریم و اطلاع رسانی و پاسخگویی 
به افکار عمومی در این راستا ضرورت دارد. وی با اعلام اینکه برنامه 
منظمی برای برگزاری نشست های خبری داریم، تصریح کرد : منبعد نیز 
نشست های خبری را برگزار خواهیم کرد.  دکتر انواری  با تشریح وضعیت 
کنونی کشور و جنگ اقتصادی به وجود آمده، گفت : در جنگ رسانه ای 
و روانی دشمن ضرورت اطلاع رسانی بیشتر دوچندان می شود که این 

موضوع وظیفه و مسؤولیت ما را به عنوان روابط عمومی بیشتر می کند.

محمدرضا انواری 

راه اندازی پویش 
پاسخگویی در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت 

همزمان با روز ارتباطات و روابط عمومی، مدیر امور روابط عمومی بانک 
ملت از همراهی رسانه ها و خبرنگاران در تحقق اهداف روابط عمومی 
ها قدردانی کرد. ۲7 اردیبهشت ماه )17 مه( روز جهانی ارتباطات و روز 
ملی روابط عمومی نامگذاری شده است. به رسمیت شناختن این روز از 
سوی سازمان ملل متحد و صدور بیانیه های رسمی در این روز از سوی 
نهادهای بین المللی مختلف در گرامی داشت ارتباط و روابط عمومی، 
بیان گر جایگاه و نقش ارتباط در زندگی بشر و روابط عمومی در پیشبرد 
تحقق اهداف هر سازمان و کسب و کار است. روابط عمومی ها برای 
انجام ماموریت و وظایف خود نیازمند زیرساخت ها و بازوهای اجرایی 
توانمند هستند که بی تردید مهم ترین آن، خبرنگاران، روزنامه نگاران، 
گزارش گران و به طور کلی رسانه ها هستند. اینجانب به عنوان عضوی 
از خانواده بزرگ روابط عمومی کشور این فرصت را مغتنم شمرده، این روز 
را به همکاران عزیزم در حوزه روابط عمومی تبریک عرض نموده و قدردان 

حمایت ها و الطاف دوستان بزرگوارم در حوزه رسانه هستم.

علی اکبر صابریان

قدردانی مدیر امور 
روابط عمومی بانک 
ملت از رسانه ها 

محمد راستاد مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی از »بالاترین 
ترافیک و حجم تخلیه و بارگیری در بندر امام خمینی ) ره( « خبر 
داد و گفت: در بندر شهید رجایی انگیزه صادرات کماکان رو به 
افزایش است؛ به طوری که سال گذشته میزان صادرات غیر نفتی 
۲ برابر واردات غیر نفتی بوده است. در اختتامیه مجمع عمومی 
سالانه انجمن کشتیرانی و خدمات وابسته ایران، تاکید کرد: به رغم 
تهدیدات و ایجاد شرایط سخت و ویژه ، بنادر کشور همچنان پر 
ترافیک هستند که نشان می دهد چرخ کشتیرانی و بنادر در جریان 
است و این ظرفیت می تواند تسهیل کننده اهداف اقتصادی کشور 
باشد.معاون وزیر راه و شهرسازی با اعلام اینکه  بندر چابهار می تواند 
آینده حمل و نقل دریایی کشور باشد، گفت: در حالی که سال 
گذشته اکثر بنادر کاهش عملکرد داشته اند، بندر چابهار به تنهایی 

رشد 50 درصد را تجربه کرد.

محمد راستاد

ترافیک بنادر کشور 
به بالاترین میزان

روانبخش بهزادیان، مدیرکل امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی از تدوین 
بسته رونق برای ۳7 بندر کوچک در 4 استان ساحلی کشور خبر داد. وی با بیان 
اینکه رونق بنادر کوچک موجب خواهد شد تجمع جمعیتی در طول سواحل 
کشور توزیع شود، اظهار کرد: علاوه بر این، رونق بنادر کوچک عاملی خواهد بود 
تا با ایجاد اشتغال از مهاجرت سکنه این بنادر به شهرهای بزرگ جلوگیری به 
عمل آید؛ بنابراین نقش ژئوپلیتیک بنادر کوچک از این حیث قابل تأمل است. وی 
با بیان اینکه امکان واگذاری بنادر کوچک به بخش خصوصی همواره مهیا بوده و 
خواهد بود، گفت: در حال حاضر بنادر فریدونکنار و آستارا در سواحل دریای خزر 
و بنادر دیلم، کنگان، گناوه و چوئبده در کرانه خلیج فارس به بخش خصوصی 
واگذار شده اند. بهزادیان اذعان داشت: علاوه بر موارد عنوان شده سازمان بنادر و 
دریانوردی در ۲4 بندر کوچک دیگر نیز حضور دارد و البته بنادر کوچک دیگری 
نیز موجودند که تحت مالکیت سایر ارگان ها نظیر شیلات، گمرك، فرمانداری، 
شهرداری و سایر سازمان ها فعالیت می کنند که با در نظر گرفتن آنها و موج 

شکن های ایجاد شده، در سواحل کشور بالغ بر ۳00 بندرگاه کوچک وجود دارد.

روانبخش بهزادیان

تدوین بسته رونق 
۳7 بندر کوچک 
کشور

در جلسه مدیر عامل و هیأت همراه بیمه تجارت نو با رئیس کمیته امداد امام 
خمینی)ره(، پرویز فتاح پس از استماع توضیحات عنوان شده، ضمن قدردانی 
از حضور به موقع و مداوم تیم مدیران و کارشناسان ارزیاب خسارت تجارت نو 
در سیل اخیرگفت: طی بازدید ازاستان های حادثه دیده شاهد تلاش همه 
جانبه نمایندگان مستقر مجموعه تجارت نو بودم که درنتیجه دستاوردهای 
حاصل شده به صراحت می توان گفت این حد از میزان فعالیت درصنعت بیمه 
کم نظیر است. وی گفت: لازم است درقراردادهای آتی پوشش های بیشتری 
از بیمه مدنظر قرارگیرد که باتوجه به دستاورد تجارت نو در حادثه گذشته 
انتظار می رود توافقات خوبی حاصل شود.در ادامه این نشست مدیرعامل 
تجارت نو، با اظهار اینکه دستور ویژه به مجموعه مبنی بر پرداخت خسارت 
درکوتاهترین زمان داده شده است.  نیما نوراللهی  مدیر عامل شرکت بیمه 
تجارت نو، درراستای توضیح اقدامات مجموعه تحت مدیریت خودضمن 
اشاره به ارقام خسارت های اعلام شده، درخصوص خسارت های ارزیابی و 

پرداخت شده نیز آمار مشروحی ارائه کرد.

شرکت بیمه تجارت نو

دیدار رئیس کمیته 
امداد با مدیر عامل 

نشست منتخبین شورای هماهنگی نمایندگان با حضور حجت بهاری 
فر مدیرعامل و معاون شبکه فروش و توسعه بازار با هدف معرفی اعضا 
منتخب به مدیرعامل و ابلاغ وظایف به اعضای شورا  برگزار شد. به 
گزارش روابط عمومی،  انتخابات اعضای شورای هماهنگی نمایندگان  
بیمه »ما« در تمام استان های کشور برگزار شد و از میان منتخبین، 
آقایان ایرانپور، خلجی، ایمانی، رسولی و سر کار خانم تاجیک  به عنوان 
اعضای شورا انتخاب و معرفی شدند .  بر اساس این گزارش، مقرر شد 
جلسات شورای هماهنگی به صورت ماهیانه و با هدف بررسی و ارزیابی 
عملکرد نمایندگان و رفع موانع و شناسایی فرصت ها در راستای ارتقای 
فروش  برگزار شود. حجت بهاری فر مدیرعامل بیمه »ما« ضمن تاکید 
بر نقش شبکه فروش در صنعت بیمه خاطرنشان کرد: یکی از راهکارهای 
دستیابی به اهداف تبیین شده  بیمه »ما«  مشارکت تمام ارکان شرکت 
بویژه نمایندگان می باشد  و  تعامل هر چه بیشتر شبکه فروش و ستاد از 

طریق برگزاری جلسات شورای هماهنگی ممکن خواهد شد.

شرکت بیمه ما 

 نشست مدیرعامل 
با اعضای شورای 
هماهنگی نمایندگان 

 با حضور دکتر صلاحی نژاد مدیرعامل بیمه ملت و دکتر ضیایی معاون 
بانکداری شرکتی بانک رفاه کارگران طی مراسمی، تفاهم نامه همکاری 
مشترك بیمه ملت و بانک رفاه کارگران منعقد شد. به گزارش روابط عمومی 
بیمه ملت، دکتر ضیائی در ابتدای این مراسم ضمن ابراز خرسندی از آغاز 
همکاری مشترك با بیمه ملت اظهار کرد: همکاری و هم افزایی با بیمه ملت 
به عنوان شرکتی که در چندین سال متوالی بالاترین سطح توانگری مالی 
را به خود اختصاص داده، می تواند نتایج خوب و ماندگاری به همراه داشته 
باشد.وی افزود: انتظار می رود با اجرای این تفاهم نامه، مشتریان بانک رفاه 
کارگران بتوانند از خدمات بیمه ملت استفاده کنند و متقابلاً مشتریان بیمه 
ملت از خدمات بانکی بهره مند شوند. در ادامه دکتر صلاحی نژاد ضمن 
تشریح نقش بانک، بیمه و بورس در نظام مالی کشور تصریح کرد: بازار پول 
و بازار اطمینان به معنای صنعت بیمه، بالهای نظام مالی کشور هستند که 
موجب رونق سایر بخش های اقتصادی می شوند و افزایش ضریب نفوذ آنها 

به عنوان یکی از شاخص های توسعه یافتگی به شمار می آید.

شرکت بیمه ملت

همکاری مشترك بیمه 
ملت با بانک رفاه برای 
توسعه خدمات 

با هدف شناخت قابلیت  های فرد در فرآیند جذب و استخدام، ارتقاء و 
انتصاب اولین کانون ارزیابی کارکنان بیمه دی برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی؛ معاونت منابع انسانی و 
پشتیبانی بیمه دی به منظور شناسایی توانمندی ها و شایستگی های 
شرکت کننده و متقاضیان جذب در شرکت بیمه دی اولین جلسه 

کانون ارزیابی خود را  برگزار نمود. 
امروزه استفاده از روش های سنتی برنامه ریزی جذب برای توسعه 
توانمندی ها و شایستگی های کارکنان پاسخگوی نیازهای بنگاه های 
اقتصادی نمی باشد و لزوم بهره مندی از روش های نوین پرورش 
مهارت ها و شایستگی های کارکنان بیش از بیش مورد توجه می باشد، از 
اینرو حوزه معاونت منابع انسانی بیمه دی پس از تدوین مدل شایستگی 
مشاغل خود و سنجش صلاحیت مشاغل، درنظر دارد با جذب و 
نگهداشت نیروهای کارآمد در افزایش بهره وری و ارتقاء کمی و کیفی 

خدمات شرکت نقش اساسی داشته باشد.

شرکت بیمه دی

 بیمه دی 
در مسیر 
شایسته گزینی

بیژن زنگنه گفت: وزارت نفت و امور خارجه درخصوص درخواست های نفتی ایران در مهلت 60 روز به اتحادیه اروپا هماهنگ هستند. هماهنگی وزارت نفت و امور خارجه درباره درخواست های 
نفتی ایران از اروپا/موفقیت عرضه نفت در بورس زمان بر استبه گزارش گروه اقتصادی باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از خبرگزاری خانه ملت، بیژن زنگنه درباره دهمین مرحله عرضه نفت و 
میعانات گازی در بورس انرژی گفت: این مرحله از عرضه نیز همچون مراحل پیشین خواهد بود، وزارت نفت موظف است هر ماه مقدار مشخصی نفت و میعانات گازی عرضه کند بنابراین بر 
مبنای شیونامه ابلاغی در هفته های گذشته و قانون بودجه کل کشور این محموله ها عرضه خواهد شد. وی با بیان اینکه محموله های عرضه نفت در بورس تا حد امکان کوچک شده، بنابراین 

امکان خوبی برای خریداران فراهم شده است، افزود: لجستیک )مدیریت جریان کالا، اطلاعات بین محل تولید تا نقطه مصرف برای برآورده کردن نیاز های مصرفی( آن نیز توسط وزارت 
نفت برای تحویل این محموله های کوچک آماده شده است.وزیر نفت ادامه داد: همچنین تسهیلات بسیاری نیز برای خریداران مانند تعهد های ریالی و اعتباری در نظر گرفته شده است، 
البته باید ابتدا 6 درصد مبلغ را به عنوان ضمانت قرار دهند و سپس بقیه پول در طول زمان و قبل از بارگیری محموله از آن ها دریافت می شود. زنگنه در ارزیابی عرضه های نفت و میعانات 

گازی که تاکنون در بورس انرژی، عنوان کرد: این عرضه ها کم و پیش موفق بوده و امید است با رفع مشکلات و ناآشنایی ها بتوانیم عرضه را گسترده تر کنیم، زیرا بیشتر فعالان عرصه 
بورس معتقدند به دست آوردن موفقیت چشمگیر در زمینه عرضه نفت در بورس کمی زمان بر است، بنابراین وارد میدان شدن کنش گران و فعالان این عرصه به زمان نیاز دارد.

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان

www.etebar.net
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هماهنگی وزارت نفت 
و امور خارجه درباره 

درخواست های نفتی 
از اروپا

گفت وگو

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

این نکته را نبایستی ناد            ید            ه 
گرفت که عملکرد             موفق شستا 
طی سالهای فعالیت خود             و 
بهترین  از  یکی  د            هی  شکل 
گذاری  سرمایه  پرتفوهای  
و  مضایق  علیرغم  کشور 
،باعث  موجود              محد            ود            یتهای 
گرد            ید            ه است تا رقبای آن که 
نمی توانند             د            ر عرصه رقابتهای 
اقتصاد            ی با شستا مقابله کنند            ، 
با اطلاق شبه د            ولتی به این 

مجموعه” عمومی غیر د            ولتی” سعی میکنند             بطریق د            یگری  کار 
خود             را پیش ببرند            .

بد            یهی است این نوشته د            ر پی د            فاع از عملکرد             افراد             و یا 
مجموعه های مد            یریتی سابق و لاحق سازمان تامین اجتماعی 
و شستا نیست .بلکه قصد             د            ارد             با د            فاع از کلیت فعالیت اقتصاد            ی 
و سرمایه گذاری سازمان تامین اجتماعی ، توجه نظامات تصمیم 
سازی ، تصمیم گیری و اجرایی کشور را به این نکته مهم جلب 
نماید             که سرمایه گذاریهای سازمان تأمین اجتماعی از جمله 
عمومی ترین سرمایه های کشور بود            ه و د            ر واقع یک تعاونی فراگیر 
و متشکل از 4۲ میلیون نفر نیروهای مولد             و تلاشگر کشور می 

باشد            .
 د            ر غالب کشورهای د            نیا و بویژه کشورهای پیشرفته که 
توانسته اند             رانت را د            ر اقتصاد             خود             تا حد            ود             زیاد            ی کاهش د            هند             
، تلاش می کنند             تا بخشهای اقتصاد            ی رانتی خود             و بخشهای پر 
بازد            ه سرمایه گذاریهای د            ولتی را به سازمانهای تأمین اجتماعی 
خود             بد            هند             ،چرا که منافع حاصل از رانت مزبور به تعد            اد             بیشتری 
از جمعیت کشور می رسد            . ولی بسیار جای تاسف است که د            ر 
ایران وقتی د            ولت می خواهد             بد            هی سنواتی خود             را د            ر قالب سهم 
به سازمان تأمین اجتماعی واگذار نماید             ) د            ر حالی که ترجیح 
سازمان این است که بد            هی مزبور را د            ر قالب پول نقد             از د            ولت 
بگیرد             و خود             بتواند             با اختیار کامل آنرا صرف سرمایه گذاریهای 
سود             آور و زود             بازد            ه نماید             ولی د            ولت  توان یا تمایل پرد            اخت نقد            ی 
بد            هی هایش را ند            ارد            .( د            ر حالی که سازمان تأمین اجتماعی یک 
نهاد             عمومی غیر د            ولتی است و اموال آن جزو اموال عمومی و حق 
الناس محسوب می شود             و د            ر ارکان خود             نیز مبتنی بر اصل سه 
جانبه گرایی اد            اره می شود             و نمی توان آنرا به بهانه واهی شبه 
د            ولتی بود            ن از حقوق و مطالبات قانونی خود             محروم ساخت ،که 

د            ر واقع محروم ساختن نیمی از جمعیت کشور خواهد             بود            .

قسمت  هشتم

علی حید                 ری کارشناس ارشد                  اقتصاد                 ی:

اعطای 
گواهینامه 
بین المللی 
اندازه شناسی 
استاندارد به 
تولیدکنندگان

خسرو معدنی پور رییس مرکز اندازه شناسی سازمان ملی 
استاندارد ایران اعلام کرد که در جریان مذاکرات با سازمان 
بین المللی اندازه شناسی قانونی، شرکت های تولیدکننده 
گواهینامه  خود  درخواست  ارائه ی  با  می توانند  ایرانی 

اندازه شناسی بین المللی دریافت کنند.
وی در نشست خبری اظهار کرد: با توجه به تاکید جدی 
ملی  داخلی سازمان  تولیدکنندگان  از  لزوم حمایت  بر 
استاندارد تلاش کرده در حوزه اختیارات و مسئولیت های 
خود برنامه ریزی های جدی انجام دهد که نهایی شدن 
قانونی  اندازه شناسی  بین المللی  سازمان  با  موافقت نامه 

بخشی از این فعالیت هاست.
 NEW به SI وی با اشاره به تغییر شاخص اندازه گیری
SI، توضیح داد: از چند قرن قبل که کشورهای جهان 
تصمیم گرفتند به منظور یکسان سازی قواعد اندازه گیری 

و اوزان خود به یک نتیجه جمعی برسند، قاعده SI به 
عنوان یک شاخص بین المللی در دستور کار قرار گرفت 
و اجرایی شد.به گفته رئیس مرکز اندازه شناسی سازمان 
ملی استاندارد ایران این قاعده در هفت حوزه کیلوگرم، 
ثانیه، آمپر، کلوین، مول و کاندلا فعالیت کرده و  متر، 
پس از جمع بندی های گسترده بنا شده وارد فاز جدیدی 
شود.معدنی پور درباره چرایی رسیدن به این دستورالعمل 
اندازه گیری  برای  این شاخص ها  از  داد: بخشی  توضیح 
نیاز به مصنوعات فیزیکی داشتند که این مساله می تواند 
به دلیل آسیب های انسانی و محیط زیست ناپایدار شود. 
از این رو در قاعده جدید تلاش شده که با حفظ اصول 
اساسی سابق معیار اندازه گیری و مبنای آن طوری تعریف 
شود که از آسیب های این چنینی دور باشد.وی ادامه داد: 
این تغییر در بسیاری از سطح ها و حوزه های کاری ملموس 

نبوده و چیزی را جابه جا نمی کند بلکه در سطح های بسیار 
جزئی مبنای اصلی قواعد اندازه گیری را به روز خواهد کرد.
ایران  اندازه شناسی سازمان ملی استاندارد  رئیس مرکز 
این موضوع نیز گفت: طبق  درباره زمان اجرایی شدن 
برنامه ریزی صورت گرفته پس از تصویب این طرح در سال 
۲018 اجرای آن در میان کشورهای عضو به طور رسمی 
از ۲0 مه سال ۲019 و هم زمان با روز جهانی اندازه شناسی 
در دستور کار قرار می گیرد. این معیار جدید می تواند در 
حوزه های مهمی همچون فرآورده های نفتی، گاز طبیعی 
و سایر معیارهای اندازه گیری باعث افزایش دقت شود. وی 
درباره چگونگی فعالیت سازمان ملی استاندارد در نظارت 
اظهار  عرضه می شوند،  دولت  از سوی  که  کالاهایی  بر 
کرد: متأسفانه ما در سال های گذشته با محدودیت های 
چندگانه ای روبه رو بوده ایم که همین مساله نظارت مداوم 

بر برخی کالاها و خدمات را دشوار می کند. برای مثال 
در حال حاضر ایران بیش از ۲0 میلیون کنتور آب فعال 
دارد و سالانه نیز بیش از یک میلیون و 500 هزار کنتور 
جدید در این حوزه ساخته می شوند. این که چگونه امکان 
نظارت دائم بر اندازه گیری و محاسبه این کنتورها وجود 
طولانی  سال های  برای  که  بوده  مسأله ای  باشد  داشته 
مسکوت مانده، اما ماتلاش می کنیم برای نظارت بر آنها 
راه حل هایی پیدا کنیم.به گفته وی با توجه به اینکه در 
بخشی از فروشگاه های بزرگ به جای استفاده از ترازو، 
کالاهای از پیش بسته بندی شده با وزن مشخص توزیع 
می شود این سازمان برنامه ریزی کرده در گام نخست 
برای نظارت بر این کالاها در چند استان ورود کرده و 

وزن دقیق آنها را محاسبه کند.

حجت الاسلام ابوترابی فرد  امام جمعه موقت تهران گفت: 
باید به اطراف دانشگاه تهران توجه ویژه شود، پردیس دانشگاه 
نماد آموزش عالی کشور است.  و رهبر انقلاب بر تولید بی درنگ، 
تولید دانش بنیان و تولید مبتنی بر دارایی تاکید دارند. سرمایه 
باید به نقطه ای هدایت شود که بالاترین سود را دارد، مدیران 
اقتصادی کشور با توجه به محدودیت منابع باید کمک کنند 
منابع کمیاب و نایاب به حوزه های هدایت شود که نیاز و امنیت 
کشور را تأمین می کند. وی گفت: حضرت یوسف تاکید کردند 
که باید بدون خستگی تولید کرد ما با این فرهنگ فاصله داریم. 
تولید فرهنگ کشور ما نیست. باید تولید ما مبتنی بر علوم دانش 
بنیان باشد. وی اظهار داشت: در حال حاضر حدود 800 میلیارد 
متر مکعب گاز در داخل کشور تولید و مصرف می شود این میزان 
تولید حجم بزرگ ثروت است که به مصرف می رسد. با نصف این 
میزان به بهترین وجه زندگی اقتصادی و خانوادگی ما اداره 
می شود. و تربیت فرد از طریق ریاضت فردی به دست می آید و 
حضرت یوسف در چاه رفت و به این مقام رسید و جوانان ما در 
جبهه های جنگ بزرگ شدند، جامعه هم با سختی کار و تلاش 

به کمال می رسد.
دولت و مجلس باید میزان وابستگی بودجه به 

درآمدهای نفتی را کاهش دهند
حجت الاسلام ابوترابی فرد گفت: در ماجرای حضرت 
یوسف هفت سال تولید پی در پی تولید حداکثری و مصرف 
حداقل داشتند. بعد از آنکه فرهنگ کار و تلاش در مصر نهادینه 
شد ثمره 14 سال کار منطقی پیشرفت اقتصاد مصر بود. راه 
پیشرفت این است. وکشورهای منطقه در فقر غوطه ور هستند. 

ایران مقتدر است چون با قدرت در مسیر صحیح قدم برداشته و 
قدرت درونی آن استحکام یافته و انشاالله به یک قدرت بزرگ در 
آسیا تبدیل خواهد شد،  اصلاح سیاست پولی شامل نرخ سود 
بانکی، اصلاح سیاست بانکی و اصلاح نظام بودجه ریزی از 
اقدامات مهم است که باید انجام شود. اصلاح نظام ارزی و اصلاح 

سیاست های اشتغالزایی از اصولی است که ثمره اش فراهم 
آوردن زمینه تولید است مدیریت تورم و کاهش نرخ تورم با 
اصلاح این سیاست ها امکان پذیر است.   وی اظهار داشت: اصلاح 
سیاست در مدیریت درآمدهای نفتی از اصلاحات ساختاری 
است که باید انجام شود. تحریم این فرصت را برای ما فراهم کرده 

است که سیاست ایران در استفاده از درآمدهای نفتی اصلاح 
شود. دولت و مجلس باید برای مدیریت درآمدهای نفتی تصمیم 
بگیرند. دولت و مجلس باید میزان وابستگی بودجه به درآمدهای 
نفتی را کاهش دهند. با توجه به تحریم ها این کار امکان پذیر 
است.امام جمعه موقت تهران گفت: باید در آینده در صورتی که 
درآمدهای نفتی افزایش یافت تمام درآمدها به صندوق ذخیره 
ارزی واریز شود. این اقدام کشور را متحول می کند و اصلاح نظام 
بانکی، مالیاتی، مدیریتی، قضائی و تنقیح قوانین از اقدامات 

مهمی است که باید انجام شود.
اگر اقتصاد کشوری قدرتمند بود راه برای تحول 

هموار می شود
حجت الاسلام ابوترابی فرد گفت: حضرت یوسف مدیریت 
مخازن اقتصادی مصر را برعهده گرفت که این نشان دهنده 
اهمیت اقتصاد است و نزدیک به دو دهه است که سکاندار انقلاب 
اسلامی بر مدیریت اقتصادی کشور با ادبیات و شعارهای مختلف 

تاکید دارند و مسئله اصلی کشور را اقتصاد ذکر می کنند.
امام جمعه موقت تهران تاکید کرد: اگر اقتصاد کشوری 
قدرتمند بود راه برای تحول هموار می شود. حضرت علی علیه 
السلام در نامه ای که به مالک اشتر نوشتند اولین مسئولیت وی 
را اداره اقتصاد مصر اعلام کردند و تاکید می کنند که اقتصاد سالم 
زمینه جمع آوری مالیات را فراهم می کند، انصافاً جمهوری 
اسلامی در چهار دهه اخیر با همه ضعف ها و کاستی ها در زمینه 
اقتصادی قدم های بلند و استثنایی برداشته است. ما یک دهه در 
جنگ بودیم و چهار دهه ده در تحریم بودیم و در به دست آوردن 

منابع همیشه با مشکل مواجه بوده ایم.

 حجت الاسلام ابوترابی فرد: رهبر انقلاب بر تولید بی درنگ
 تولید دانش بنیان و تولید مبتنی بر دارایی تاکید دارند

حسین میرشجاعیان با بیان اینکه آمار عدم بازگشت ارزهای صادراتی از سامانه 
نیما به دست می آید، اظهار کرد: آنجا مشخص می شود که صادرکنندگان 
چقدر ارز صادر کرده و چقدر از آن را به سامانه نیما برگردانده اند. برخی ادعا 
می کنند که از طریق ارزهای صادراتی، خودشان واردات مواد اولیه را انجام 
داده اند که همه اینها از طریق کارت های بازرگانی و همچنین سامانه نیما 
قابل بررسی است. میرشجاعیان عدم بازگشت ارز حاصل از صادرات در قالب 
کالا یا پول را مصداق فرار سرمایه ارزیابی کرد و گفت: طبق مصوبه ای که برای 
سران سه قوه ارسال کرده ایم، معافیت مالیاتی افزایش سرمایه شرکت های 
بورسی را مطرح کرده ایم و در آنجا تاکید بر این بود کسانی می توانند از معافیت 
مالیاتی استفاده کنند که ارز خود را برگردانده باشند و به میزانی که ارزشان 
را برنگردانده اند، مشمول این معافیت ها نخواهند شد.وی همچنین با تاکید بر 
اینکه قرار است در سال جاری معافیت های مالیاتی صادرکنندگانی که ارزشان 
را برنمی گردانند لغو شود، بر شرایط خاص اقتصادی کشور و لزوم همکاری 

فعالان اقتصادی بخش خصوصی برای برون رفت از این شرایط تاکید کرد.

حسین میرشجاعیان

لغو معافیت
 مالیاتی فراریان 
ارزی

عباسعلی کدخدایی، سخنگوی شورای نگهبان گفت: طرح اصلاح 
قانون انتخابات مجلس در جلسات فوق العاده شورای نگهبان بررسی 
شد که براین اساس موارد متعددی محل ابهام واقع شد به دلیل 
اینکه متن مصوب به خوبی گویا نیست. دکتر کدخدایی با بیان اینکه 
طرح  اصلاح قانون انتخابات دارای 10 مورد ابهام، 4 مورد خلاف 
شرع و مواردی هم خلاف قانون اساسی تشخیص داده شد، گفت: 
شورای نگهبان با نفس استانی شدن انتخابات مشکلی ندارد اما این 
طرح ناقض حقوق نامزدها و مردم بوده و کاهش مشارکت مردم در 
انتخابات را به دنبال دارد.وی تاکید کرد: عدالت انتخاباتی با طرح 
استانی شدن انتخابات تامین نشده است. سخنگوی شورای نگهبان 
تصریح کرد : سعی خواهیم کرد نظرات تفصیلی شورای نگهبان از 
ایرادات و ابهامات این شورا به طرح اصلاح قانون انتخابات را  تا ظهر 
امروز به مجلس ارسال کنیم. متن کامل اظهارات سخنگوی شورای 

نگهبان متعاقباً منتشر خواهد شد.

عباسعلی کدخدایی

نظر نهایی شورای 
نگهبان درباره اصلاح 
قانون انتخابات 

سید محمد رضا دربندی

توزیع 75۰تن کاغذ 
بین ۳۴۰ روزنامه و 
نشریه 

سید محمد رضا دربندی معاونت امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی،گفت: در سومین جلسه »کمیته توزیع کاغذ مطبوعات« با توجه به 
موجودی برخی واردکنندگان کاغذ و بررسی درخواست روزنامه ها و نشریات، با 
درخواست ۳40 رسانه)روزنامه و نشریه( بر اساس اولویت اعلام شده، موافقت و با 
ارسال پیامک به مدیران مسئول این رسانه ها، فرایند توزیع اجرایی شد. بر این اساس 
روزنامه های سراسری، استانی و منطقه ای در اولویت یکم و هفته نامه ها و ماهنامه ها 
در اولویت بعدی قرار گرفتند. بنابر اعلام کمیته توزیع کاغذ مطبوعات، با توجه به 
ورود برخی محموله های کاغذ در روزهای آتی و اعلام کمیته مبنی بر تخصیص کاغذ 
بر مبنای شمارگان واقعی و راستی آزمایی شمارگان اعلامی از چاپخانه ها، به زودی 
دور دوم توزیع کاغذ برای روزنامه ها و نشریات انجام خواهد شد. همچنین در راستای 
اجرای قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات، جزئیات کاغذ توزیع شده در وبسایت 
معاونت مطبوعاتی منتشر خواهد شد. دبیرخانه کمیته توزیع کاغذ مطبوعات در 
معاونت مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی آماده دریافت 

هرگونه پیشنهاد برای تسریع در رفع نیاز رسانه های مکتوب به کاغذ است.
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درخصوص کوتاهی 
مجلس در تفکیک 

وزارتخانه صنعت، معدن 
با بازرگانی درست نبود

مشارکت فولاد مبارکه در احداث کارگاه های خبر
چندمنظورۀ انجمن حمایت از زندانیان

هم زمان با ایام ماه مبارك رمضان، سومین همایش نسیم 
مهرورزی ویژة خانوادة زندانیان نیازمند شهرستان 
مبارکه با حضور امام جمعه، نمایندة مردم شهرستان 
مبارکه در مجلس شورای اسلامی، فرماندار، دادستان 
عمومی و انقلاب، رئیس دادگستری، معاون اداری-مالی 
زندان های استان اصفهان، جمعی از مسئولان و مدیران 
اصناف این شهرستان و مدیرعامل فولاد مبارکه و جمعی 
از مدیران شرکت های زیرمجموعة این شرکت در سالن 

اجتماعات هتل پردیس مبارکه برگزار شد.
در این همایش که با هدف احداث پروژة کارگاهی 
چندمنظورة انجمن حمایت از خانواده های زندانی 
شهرستان مبارکه در محل زندان اسدآباد برگزار شد، 
مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه ضمن ابراز 
خرسندی از این اقدام گفت: از نگاه مدیریت فولاد 
مبارکه تعهد به مسئولیت های اجتماعی همواره از 

رسالت های اصلی این شرکت بوده است.
وی با تأکید بر اهمیت و لزوم حمایت از زندانیان و 
خانواده های آن ها افزود: هر اقدامی که برای کاهش 
آسیب های اجتماعی انجام  شود، بدون شک گام موفقی 

برای داشتن جامعه ای سالم است.
در ادامة این همایش، حجت الاسلام علی محرابی 
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان مبارکه نیز طی 
سخنانی گفت: در احادیث آمده است که اگر جایی 
هستید که مردم به شما احتیاج دارند و می توانید در رفع 
گرفتاری آن ها مؤثر باشید، این از نعمت های الهی است.

وی توزیع سبد کالا بین خانواده های زندانیان را 
خوب، ولی ناکافی دانست و گفت: این که زندانیان بتوانند 
از وقت خود استفادة بهینه کنند و ضمن یادگیری مهارت 

و کار کردن بتوانند در زمان زندان بودن، به تولید و 
سودآوری اقتصادی برای خود و خانواده و جامعه مشغول 
باشند بهترین حالت است و ایجاد چنین کارگاه هایی 

می تواند در حصول این هدف مؤثر باشد.
 حجت الاسلام علی محرابی ضمن قدردانی از نگاه 
مدیریت فولاد مبارکه به مسئولیت های اجتماعی 
شرکت و مشارکت آن در احداث این بنای کارآمد، اظهار 
اصناف  و  شرکت ها  سایر  کمک  با  کرد  امیدواری 
شهرستان، سال آینده شاهد به بهره برداری رسیدن 

بخش های عمدة این پروژه باشیم.
در ادامة این همایش، خانم مهندس زهرا سعیدی 
نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی  نیز فولاد مبارکه را یکی از بزرگ ترین خیران 

استان دانست و تصریح کرد: این که شرکت فولاد مبارکه 
همواره  خود  اجتماعی  مسئولیت های  راستای  در 
شهرستان را یاری می کند شایستة قدردانی است.وی در 
بخش دیگری از سخنان خود با تأکید بر اهمیت مشارکت 
همه جانبة مسئولان و مردم در کاهش آسیب های 
اجتماعی خاطرنشان کرد: ایجاد چنین کارگاهی در 
زندان اسدآباد که میزبان زندانیان کل استان است بدون 
شک حمایت و همت تمامی مسئولان استان را می طلبد.

به گزارش خبرنگار فولاد، در این همایش پس از برگزاری 
مراسم نماز جماعت، مراسم گلریزان جهت احداث بنای 
مذکور با حضور مدیرعامل فولاد مبارکه و شرکت های 
اصناف  مدیران  و  خیرین  سایر  و  آن  زیرمجموعة 

شهرستان مبارکه برگزار شد.

هفته نامه اقتصادی ایران

دولت تضمین کند
  ضرورت حمایت از سرمایه های 

مردم در بورس
ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس با اشاره به لزوم 
ایجاد روند بهبود در شــاخص های بورس، گفت: دولت باید 
متضمن سرمایه های بورسی مردم باشد.  به گزارش اعتبار 
به نقل از ایبنا، زهرا ســعیدی مبارکه با اشاره به وضعیت 
شاخص های بورس در ماه های اخیر، گفت: هر چند نوســان 
در این حوزه وجود داشته، اما اعتماد مردم به سرمایه گذاری 
های بورسی افزایش یافته اســت. نماینده مردم مبارکه در 
مجلس شورای اسامی با بیان اینکه متاسفانه در شرایط فعلی 
جنگ روانــی، بیش از جنگ اقتصادی نمود داشــته است، 
افزود: علت بی انگیزه شــدن مردم در برهه ای از زمان در 
راستای ســرمایه گذاری های مولد همین فضای روانی بوده 
است. وی با تاکید بر اینکه بسیاری از مــردم در نوســانات 
ارزی متضرر شــدند، تصریح کرد: فعالیت داان در بازار ارز 
باعث شــده بیشترین مراجعات به نمایندگان مجلس مال 
نماینده  این  باشند.  ارز  فروش  و  باختگان در حوزه خرید 
مردم در مجلس دهم با بیان اینکه پس از متضرر شدن عده 
کثیری از مردم از بازار ارز و ســایر بازارها اقبال خوبی به 
سمت بورس ایجاد شده اســت، گفت: خوشبختانه بورس 
با ایجاد فضای مطمئن توانسته اعتماد عمومی را جلب کند. 
ســعیدی مبارکه با تاکید بــر اینکه متغیرهای خارجی نیــز 
در وضعیت بــازار ارز و همچنین بورس موثر است، افزود: 
خوشبختانه اکنون اعتماد عمومی به بــورس افزایش یافتــه، 
از اینرو دولــت باید تاثیر متغیرهای خارجی و حتــی داخلی 
را بر آن به حداقل ممکن برساند تا اعتماد مردم نســبت 
به این بازار نیز کاهش نیابد. این نماینده مردم در مجلس 
دهم با بیان اینکه اقبال مردم به بورس آخرین و بزرگترین 
سرمایه اجتماعی دولت اســت، تصریح کرد: دولت باید بتواند 
از این ظرفیت در مسیر ساماندهی نقدینگی استفاده کرده و 
در نهایت رونق تولید را منجر شود. ســخنگوی کمیســیون 
برای  یادآور شد: دولت  اقتصادی مجلس شــورای اسامی 
ایجاد انگیزه در مردم در راستای ورود به بورس باید تدابیر 

ویژه ای داشته و خود تامین کافی ارایه کند. 

بائوج لاهوتی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه مجلس با تفکیک وزارتخانه صنعت، معدن با بازرگانی مخالفت کرده است، گلایه رئیس جمهور 
درخصوص کوتاهی مجلس در تفکیک این وزارتخانه را درست ندانست. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، مهرداد بائوج لاهوتی در نشست علنی مجلس شورای 
اسلامی در تذکری با اشاره به گلایه رئیس جمهور از مجلس در دیدار مسئولان نظام با مقام معظم رهبری گفت: آقای روحانی در دیدار با رهبر معظم انقلاب گلایه 
ای از مجلس کردند که به نظرم این گلایه درست نبود، وی گفت که ۲ سال است که منتظر تفکیک وزارت صنعت، معدن با بازرگانی هستند، در صورتی که دولت 
در این خصوص لایحه داد و مجلس نیز تعیین تکلیف کرد، در واقع این لایحه از سوی مجلس ۲ سال بلاتکلیف نمانده است.  نماینده مردم لنگرود در مجلس 
شورای اسلامی ادامه داد: حتی در این خصوص رئیس مجلس عنایت کرد و مسیرهای مختلفی را آورد، اما در نهایت نظر مجلس موافق نبود، لذا این مسئله از 
سوی رئیس جمهور جای گلایه نداشت.بنابر این گزارش دکتر علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی نیز درخصوص تذکر این نماینده گفت: بله؛ دولت 

لایحه دوفوریتی برای تفکیک وزارت صنعت، معدن با بازرگانی آورد، اما مجلس موافقت نکرد.

 آغاز عملیات نصب تجهیزات سنگین تکمیل پروژۀ 
فولادسازی شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری

هم زمان با آغاز ماه پر خیروبرکت رمضان، عملیات نصب 
تجهیزات سنگین تکمیل پروژة فولادسازی شرکت فولاد 
سفیددشت چهارمحال و بختیاری، یکی از طرح های 
هفت گانة فولادی کشور، آغاز شد. محمود ارباب زاده 
و  چهارمحال  سفیددشت  فولاد  مدیرعامل شرکت 
بختیاری ضمن اعلام این خبر گفت: با حمایت های 
شرکت فولاد مبارکه و تلاش پیمانکاران، نصب تجهیزات 

پروژة فولادسازی این کارخانه مطابق برنامة زمان بندی آغاز شده است. در همین 
خصوص، رامین لطفی مدیر تکنولوژی و توسعة شرکت فولاد سفیددشت نیز افزود: 
با توجه به برنامة زمان بندی پروژه و ورود جرثقیل 400 تن به سایت پروژة فولادسازی، 
ترانس کوره و سایر متعلقات آن با موفقیت نصب شد. وی حمایت های شرکت فولاد 
مبارکه و مدیرعامل شرکت را یکی از نقاط قوت روند پیشرفت این پروژه دانست و 
اضافه کرد: در حال حاضر عملیات نصب تجهیزات پروژة فولادسازی با 75 درصد 
پیشرفت فیزیکی، در بیشتر قسمت ها فعال است و همة ارکان پروژه مصمم اند که 
پروژه تا پایان سال به بهره برداری برسد و راه اندازی شود. مدیر تکنولوژی و توسعة 
شرکت فولاد سفیددشت در بخش پایانی سخنان خود با بیان این که  پروژة فولادسازی 
این شرکت از آذرماه 95 فعالیت اجرایی خود را آغاز کرده است گفت: این پروژة شامل 

یک کورة قوس با ظرفیت 140 تن و تولید 800 هزار تن اسلب در سال است.
 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی: 
فولادمبارکه تبلور رونق تولید و اقتصاد مقاومتی است

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به این که اگر بخواهیم از پس مشکلات 
اقتصادی برآییم باید اشتغال زایی را اولویت قرار دهیم 
اظهار داشت: با وجود این رویکرد از سوی فولاد مبارکه 
و ارادة مسئولان شهرستان مبارکه مبنی بر حمایت از 
صنعت، ما مطمئنا به نتایج بهتری در خصوص تعامل 

مستحکم تر منطقه و صنعت خواهیم رسید.
عزیز اکبریان افزود: صنعت فولاد شاهرگ حیاتی اقتصاد کشور به شمار 
می رود و یکی از نیروهای محرکه برای اشتغال زایی و رفتن به سمت تولید ملی 

و رونق تولید است .
این نمایندة مردم در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: صنعت فولاد فرصتی 
برای خوداتکایی و رسیدن به رشد و تعالی در شرایط حاضر است و باید از این صنعت 
مادر حمایت شود.وی افزود: تجهیزات تولیدکنندگان در خصوص صنایع نیازمند 
به روزرسانی است و با توجه به پویایی صنایع بزرگ در کشور باید با دیدگاهی درست 
به این مقوله توجه ویژه شود. اکبریان در پایان از خودباوری و همت کارکنان و 
تولیدکنندگان فولاد کشور تقدیر کرد و گفت: اگر تولیدات صنایع فولاد را در داخل 
نداشتیم، به کشورهای دیگر محتاج بودیم و بسیاری از نیازهایمان را باید از خارج 

تأمین می کردیم.

طی حکمی سعید عسکری به عنوان «مدیرکل روابط عمومی و 
ارتباطات سازمانی ایرانسل» معرفی شد.  به گــزارش اعتبار به 
نقل از روابط عمومی ایرانســل، دکتر ســعید عســکری، طی 
حکمی از ســوی دکتر بیژن عباسی مدیرعامل این شــرکت، به 
عنــوان «مدیرکل روابط عمومی و ارتباطات سازمانی ایرانسل» 
منصوب شد. عسکری در سوابق کاری ۲1 ســاله خود، فعالیت 
در مشــاغل مختلف، از جمله مشــاور مدیرعامل همراه اول، 
ســخنگو و مدیرکل ارتباطات همراه اول، معاون تجاری رایتل، 
عضــو هیأت مدیره توســکا و رییسُ هام داتک را تجربه کرده 
است. هیأت مدیره ر مدیرکل روابط عمومی و ارتباطات سازمانی 
ایرانسل، دارای مــدرك کارشناســی مهندســی مخابــرات، 

کارشناسی ارشد و دکترای علوم ارتباطات اجتماعی است.   

سعید عسکری مدیرکل روابط عمومی 
ایرانسل شد

گفت وگو
حمید رضا فولادگر: احداث سد و تونل سوم 

کوهرنگ هیچگونه مشکل مالی ندارند
انتقال  طرح  به  اشاره  با  فولادگر 
آب بن- بروجن تصریح کرد: برای 
اجرای طرح انتقال آب بن- بروجن 
پس  گرفتند  را  لازم  مصوبات 
این طرح غیرقانونی نیست اما ما 
می گوییم غیرکارشناسی است، راه 
دیگری باید برای تامین آب منطقه 
بن و بروجن درنظر گرفته می شد، 
حالا ما می گوییم اگر قرار است این 

طرح انجام شود باید از محل جدیدی تامین آب شود.
وی درباره تامین آب شرب و کشاورزی اصفهان در سال جاری 
بیان کرد: با ذخیره آب هم اکنون می توان گفت که مشکلی 
در زمینه آب شرب و تامین آب برای دوره زراعت پیش رو 

نخواهیم داشت.
نماینده اصفهان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به ابهاماتی 
که درباره آغاز دوره ترسالی مطرح است، گفت: هواشناسی 
معتقد است که دوره ترسالی شروع نشده و این بارندگی ها 
تحت تاثیر شرایط اقلیمی است، درحالی که وزارت نیرو معتقد 

به دوره ترسالی است.
وی با بیان اینکه ۲050 میلیمتر بارندگی تجمیعی در سال آبی 
در ایستگاه چلگرد ثبت شده است، گفت: با این میزان بارندگی 
۳5 درصد سد زاینده رود پر شده است و این در حالی است 
که سال گذشته 1۲ درصد سد پر بوده است که کمترین آمار 

پرشدگی سد در کشور مربوط به همین سد است.
فولادگر با بیان اینکه کمترین میزان پر شدگی نیز با 5 درصد 
مربوط به باتلاق گاوخونی است، افزود: اگر این باتلاق ۳0 تا 
40 درصد آب داشته باشد قنات های منطقه تا یزد و کرمان 
نیز پرآب می شوند. وی با اشاره به بحث رونق تولید بیان کرد: 
رهبر معظم انقلاب 10 سال است که مباحث اقتصادی را در نام 
گذاری سال لحاظ می کنند، این نشان می دهد که حل مسائل 
اقتصادی کشور باید در اولویت مسئولان باشد، این مسائل هم 

شامل معیشت مردم است و هم عملکرد مسئولان.
در شرایط رکود تورمی باید رونق تولید در اولویت قرار گیرد

نماینده اصفهان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در 
شرایط رکود تورمی باید رونق تولید در اولویت قرار گیرد، اظهار 
داشت: همه مشکلات معیشتی مردم با افزایش حقوق حل 

نمی شود بنابراین باید راهکاری برای رونق تولید یافت.
وی با بیان اینکه نرخ تولید ناخالص ملی با رونق تولید بالا 
می رود و به دنبال آن پول ملی نیز تقویت می شود، گفت: از 
هجدهم فروردین در کمیسیون ویژه تولید ملی جلساتی را 
برگزار کردیم تا به موضوع رونق تولید پرداخته شود. فولادگر 
اردیبهشت  آخر  تا  که  بود  این  بندی ها  جمع  داد:  ادامه 
کمیسیون های تخصصی با وزارتخانه ها و دستگاه های مرتبط 
جلساتی گذاشته و در حوزه خود به نتیجه برسند و سپس راه 
حل ها تا آخر خرداد جمع بندی شده و در چند محور ارائه 
شود تا پیشنهاداتی برای مسئولان اجرایی استخراج شود. وی 
با اشاره به سیر فعالیت ها در زمینه رونق تولید گفت: علاوه 
ارائه آن به  از تولید و  بر آسیب شناسی در زمینه حمایت 
مسئولان اجرایی، مقررات زدایی بخشنامه ها و آئین نامه های 
دست و پا گیر در تولید باید بررسی شود، همچنین بخش 
دیگری ارائه پیشنهادات به ۳ قوه است و علاوه بر اینها اصلاح 
قوانین در مجلس است. رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید 
ملی مجلس با بیان اینکه منابع مالی و سرمایه در گردش 
واحدها از جمله مشکلاتی است که تولیدکنندگان با آن روبرو 
هستند، خاطرنشان کرد: نحوه محاسبه مالیات بر ارزش افزوده، 
سیاست های پولی در بحث بانکی، ارزی و قیمت گذاری ها و 
نظام بیمه ای نیز از دیگر مباحث مرتبط با این قشر است. وی با 
بیان اینکه بهبود محیط کسب و کار از اهمیت بالایی برخوردار 
است، گفت: نرخ بیکاری اصفهان 14.1 درصد است در حالی 
که متوسط این نرخ در کشور 11.7 است، بنابراین بخشی 
از حمایت های ما با در راستای بهبود محیط کسب و کار و 

مقررات زدایی باشد.

قسمت  چهارم

 شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان  در چهاردهمین جشنواره روابط 
عمومی استان موفق به کسب عنوان روابط عمومی سرآمد گردید

شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان در چهاردهمین 
جشنواره روابط عمومی استان موفق شد با کسب 
بالاترین امتیاز در9 محور تخصصی،  بعنوان روابط 

عمومی سرآمد انتخاب شود
در چهاردهمین جشنواره روابط عمومی استان 
اجرایی،سازمانها  دستگاههای  از  اثر   151 اصفهان 
،نهادها و شرکت های دولتی وخصوصی مورد ارزیابی 
کمی و کیفی قرارگرفت در این جشنواره عملکرد روابط 
عمومی ها در  محورهای تخصصی نوآوری وفعالیت های 
پیشرو،برنامه ریزی و ارزیابی اثر بخشی ،تحقیق و 
افکار سنجی،روابط عمومی  و  یابی  پژوهش،اطلاع 

دیجیتال،ارتباطات رسانه ای،محتوا سازی ،رویداد 
پردازی و مسئولیت اجتماعی ارزیابی شدند

مدیر روابط عمومی  شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان  در چهاردهمین جشنواره روابط عمومی استان   
با بیان اینکه عدم توجه مدیر دستگاهها به روابط 
عمومی ها باعث از بین رفتن سرمایه اجتماعی می 
شودگفت: اگر مدیر دستگاهی به روابط عمومی توجه 
نداشته باشد باعث از بین رفتن سرمایه اجتماعی 
خواهد شد، امری که اکنون گریبانگیر بسیاری از 

دستگاهها شده است.
وی در چهاردهمین جشنواره روابط عمومی های 

استان اصفهان افزود: در دنیای امروز بحث روابط 
عمومی و ارتباطات که ورد زبان همه شده دارای چهار 
چالش عمده است و اگر دقت کنیم مشکلات روابط 
عمومی های  استان اصفهان ناشی از این مسائل می 
انسانی،  نیروی   ، شود مسائل ساختاری، آموزشی 
تخصص ، حرفه ای  وفرهنگی از جمله موضوعاتی است 

که در این رابطه مغفول مانده است. 
مدیر روابط عمومی آبفا اصفهان با اشاره به اینکه 
دانش روابط عمومی ها همواره باید ارتقا یابد و ما باید به 
آموزش اهمیت دهیم اظهار داشت: در رابطه با نیروی 
انسانی و ظرفیت هایی که در این بخش وجود باید تفکر 
کنیم به گونه ایی که با آموزش های مستمر زمینه ارتقا 

آنها را فراهم نمائیم  .
بنی طبا تصریح کرد: زمانی که دنیای امروز را مرور 
می کنیم متوجه می شویم که بحث فرهنگ هم اهمیت 
ویژه ای دارد شکوفایی فرهنگی با در نظر گرفتن 
سازوکارهای اساسی میسر می شود که در این میان  

نقش روابط عمومی بسیار حائز اهمیت است .
وی ادامه داد: مشکل اساسی اینجاست که اگر 
مدیران لایق و شایسته برای هدایت بخش روابط 
عمومی  انتخاب نشوند نمی توان انتظار روابط عمومی 
پویایی را داشت به این خاطر که  مدیر روابط عمومی 
باید به جمیع خدمات حوزه کاری سازمان خود اشراف 

داشته باشد .
وجود  اشرافیت  این  اگر  کرد:  تاکید  طبا  بنی 
و حتی سازمان  مردم  باشد جامعه هدف،  نداشته 

مربوطه آسیب خواهند دید.
مدیر روابط عمومی آبفا اصفهان گفت: متاسفانه 
در استان اصفهان انسجام درستی بین فعالان بخش 
روابط عمومی  وجود ندارد به عنوان مثال در زمینه 
کمبود آب جلسات انسجام بخشی از سوی مدیریت 
ارشد استان که دفتر  روابط عمومی استانداری باشد  
برگزار نشده و از ظرفیت هایی که پیرامون  این موضوع 

وجود دارد استفاده نشده است.
وی بیان کرد:به نظر می رسد در قالب برگزاری 

کارگروههای تخصصی و همایش های انسجام بخشی 
با حضور فعالان روابط عمومی ،اصحاب رسانه و اعضای 
ngo ها  سیاست هایی واحد ی با هدف رفع چالش های 

پیش رو در  مدیریت استان در دستور کار قرار گیرد.
بنی طبا در پایان تصریح کرد: ضعف در سیستم 
های سخت افزاری،نرم افزاری و مغز افزاری  از دیگر 
موضوعاتی است که در سازمان های دولتی و غیر 
دولتی وجود دارد و از دیگر چالش هایی است که 

دستگاهها باید به آن واقف باشند.



کاهش دو هزار تومانی دلار تنها در چند روز؛ مردم در بازار ارز سرمایه گذاری نکنندرییس کل بانک مرکزی، با بیان اینکه مردم نباید وارد بازار ارز شوند چرا که ممکن 
است متضرر شوند،گفت:ذخایر کافی ارز در کشور وجود دارد و بانک مرکزی هر زمانی اراده کند وارد بازار می شود، کما اینکه گاهی وارد این بازار شده و نتیجه را تغییر 
داده است.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی عبدالناصر همتی با بیان اینکه سال 97 حدود 18.7 میلیارد دلار ارز صادراتی به کشور بازگشته 

است،گفت: طی دو ماه گذشته نیز روند بازگشت ارز صادراتی به کشور خوب بوده و یک مولفه به نام واردات در برابر صادرات به این بخش اضافه شده که براین اساس 
صادرکنندگان می توانند ارز خود را برای وارداتی که ثبت سفارش شده اختصاص دهند. 

رئیس کل بانک مرکزی، با اشاره به صدور بخشنامه بانک مرکزی درباره سیاست های ارزی سال 98 این بانک در برابر صادرکنندگان، افزود: در این بخشنامه 
پیش بینی شده که پتروشیمی ها عمده، صادرکنندگان غیرنفتی هستند، بتوانند حداقل 60 درصد از ارز خود را در سامانه نیما عرضه کنند و مابقی نیز به 

خود آنها اختصاص یابد، چرا که خودشان به واردات تجهیزات احتیاج دارند.

قدرتمند  مدیریتی  داشبورد 
نقاط  نمایش  با  بیمه  صنعت 
ضعف و قدرت و همچنین آخرین 
می  بیمه  های  شرکت  وضعیت 
تواند زمینه ساز تحولی بزرگ در 
این صنعت باشد. به گزارش اداره 
بین  امور  و  عمومی  روابط  کل 
الملل بیمه مرکزی، دکتر غلامرضا 
سلیمانی که در نشست سندیکای 

بیمه گران ایران سخن می گفت با اعلام این مطلب افزود: نرخ 
شکنی، آسیب های جدی بر پیکره صنعت بیمه وارد می آورد 
و شرکت های بیمه باید در اقدامی هماهنگ و در تعاملی 
سازنده از ارائه نرخ های غیر فنی پرهیز کنند. رئیس کل بیمه 
مرکزی سود سال 1۳96 صنعت بیمه را رقمی در حدود 850 
میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: موضوع بدهی های معوقه، 
یک خسران جدی در صنعت بیمه است و شرکت هایی که 
با بدهکاران بزرگ صنعت پای میز قرارداد می نشینند، به این 
بحران دامن می زنند. رئیس شورای عالی بیمه با تأکید بر 
ضرورت تعامل بیشتر بین نهاد ناظر و صنعت بیمه به موضوع 
کنترل ریسک اشاره کرد و گفت: بیمه مرکزی به عنوان یک 
بیمه گر اتکایی ریسک های فاقد منطق اقتصادی و نرخ های 
غیر فنی را نمی پذیرد و از مدیران شرکت های بیمه نیز انتظار 
می رود هنگام عقد قرارداد به منافع شرکت و سهامداران خود 
توجه کنند. وی ضمن استقبال از برپایی به هنگام مجامع 
شرکت های بیمه، تصریح کرد: در راستای اجرای طرح مثلثی 
و همچنین اهمیت موضوع حفظ منافع شرکتها، شخصا در 
تمامی جلسات بررسی صورت های مالی ارائه شده توسط 
شرکتها حضور خواهم داشت. وی با اشاره به استفاده برخی 
از شرکت های بیمه از ارزیابان غیرمجاز، گفت: تنها ارزیابانی 
می توانند در صنعت بیمه فعالیت کنند که مجوزهای لازم 
را از بیمه مرکزی دریافت کرده باشند. وی در بخش دیگری 
از سخنان خود به طرحی از سوی پلیس مبنی بر کاهش ۲ 
هزار فقره فوتی در سال اشاره کرد و از سندیکای بیمه گران 
ایران خواست تا با بررسی دقیق و کارشناسی این طرح، در این 
خصوص تصمیم گیری لازم را به عمل آورد. دکتر سلیمانی 
با اعلام این مطلب که سندیکا باید ساز و کاری طراحی کند 
تا شرکت های بیمه بتوانند مطالبات معوقه خود را وصول 
کنند در خصوص مطالبات وزارت بهداشت از صنعت بیمه 
نیز رهنمودهای لازم را ارائه کرد. وی در پایان از آغاز تبادل 
دوسویه اطلاعات بین بیمه مرکزی و ناجا خبر داد و ابراز 
امیدواری کرد با تبادل اطلاعات طرفین بسیاری از مشکلات 
صنعت بیمه برطرف شود. گفتنی است در پایان این نشست 
مسائلی نظیر تعیین تکلیف تخفیف های دو نیم درصد بیمه 
شخص ثالث و مشکلات مربوط به بیمه درمان، مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت و تصمیمات مهمی اتخاذ شد.

با احکام صادره از سوی دکتر مجتبی کاتب رئیس هیئت مدیره و 
مهندس مهدی مهدوی مدیرعامل شرکت بیمه سرمد ، آقای 
سعید دروکی بعنوان سرپرست مدیریت حسابرسی داخلی و 
مبارزه با پولشویی ، آقای حمید دربانی بعنوان مدیر جدید شعبه 
غرب تهران ، آقای حسین لشگری مدیر جدید شعبه مرکزی 
مستقل مرکزی تهران و آقای جمشید خاتمی بعنوان مدیر جدید 
استان خراسان رضوی ، شرکت بیمه سرمد منصوب شدند . آقای 
دکتر مجتبی کاتب درمعارفه مدیر جدید استان خراسان رضوی ، 
ضمن اشاره  به بازدید رئیس کل بیمه مرکزی از بیمه سرمد، نتیجه 
این بازدید را مثبت ارزیابی کرد و افزود: دکتر سلیمانی نخستین 
بازدید از شرکت های بیمه در سال 98 را به بیمه سرمد اختصاص 
داد و ضمن اظهار رضایت از عملکرد این شرکت، سرآمدی در 
صنعت بیمه را از برکت ماه مبارك رمضان برای این شرکت آرزو 
کرد که برای ما بسیار ارزشمند بود ، وی   به گسترش شبکه فروش 
در سال گذشته بیمه سرمد و در حال حاضر دارای ۳8 شعبه و باجه 
در سراسر کشور و بیش از دو هزار نماینده است. آغاز به کار مجموعه 
تخصصی خسارت خود در بیهقی تهران و ورود به مناطق آزاد کشور 
نیز افتخاراتی است که در مسیر تخصصی سازی در حوزه گسترش 
شبکه فروش پیموده است.و دستیابی به سهم 55 درصدی پرتفوی 
در بخش غیر سهامداری اتفاق بزرگ دیگری بود که توجه رئیس کل 
بیمه مرکزی را نیز جلب کرد. و سهم پرتفوی سهامداری در سال 
جاری به ۳5 درصد کاهش یابد.وی به افزایش سهم بیمه سرمد در 
بازار بیمه کشور به ۳5/1 درصد اشاره کرد و افزود: حفظ ترکیب 
متوازن پرتفوی و بسترسازی برای تبلیغات گسترده در کنار بانک 
صادرات ایران در سال جاری بیش از گذشته در دستور کار قرار 
خواهد گرفت.رئیس هیات مدیره بیمه سرمد به نقل از رئیس کل 
بیمه مرکزی هجمه رسانه ها و انتشار اخبار کذب و شایعه سازی 
های بی اساس را مورد توجه قرار داد و گفت: به گفته دکتر سلیمانی 
این هجمه ها گواهی بر موفقیت بیمه سرمد و حسادت سودجویان 
است.و مهندس مهدی مهدوی در مراسم انتصابات مذکور اظهار 
داشت با توجه به اینکه همکاران ما همه دارای سابقه ارزنده ای در 
صنعت بیمه دارند و امید است با این احکام و ورود مسئولیت جدید 

شاهد اتفاقات مثبتی در شرکت بیمه سرمد باشیم .  

انتصابات جدید در شرکت بیمه سرمد

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه

www.etebar.net
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میلیارد دلار ارز 

صادراتی در سال 97

خبر
رئیس کل بیمه مرکزی:

نرخ شکنی به پیکره صنعت بیمه آسیب 
جدی وارد خواهد کرد

باآرایکتبیسهامدارانبانکخاورمیانه،۹نفرازبینکاندیداهایتاییدشدهازسویبانکمرکزیبهعنوانهیاتمدیرهجدیدبانکخاورمیانه
انتخاباتهیاتمدیره،دکترپرویزعقیلیکرمانی؛مدیرعاملبانکخاورمیانهبه انتخابهیاترئیسهمجمعبرایبرگزاری از انتخابشدند.پس
سخنرانیپرداختوضمنتشکرازاعضایهیاتمدیرهپیشینبانکبهخاطررهنمودهایمدیریتیآنانگفت:اززحماتهیاتمدیرهبهویژهآقایان
امیردادخواهورضاسلطانزادهبسیارسپاسگزارم.ایندونفربهعلتمشغلههایشخصیوحضوردائمشاندرسفرنتوانستندحضورداشتهباشندو
بههمینعلتنیزکاندیدایعضویتدرهیاتمدیرهنشدند.مدیرعاملبانکخاورمیانهادامهداد:بانکخاورمیانهدروضعیتبسیارخوبیبهسر
مییردوهمهسرمایههایانسانیاینبانکفراترازحدانتظاردرحالکارهستند.شعبهآلمانبانکخاورمیانهکهاخیراافتتاحشدتنهاشعبهایاست

کهایرانتوانستهبعدازپیروزیانقلابدراروپایغربیتاسیسکندواکنوناینشعبهبهخوبیدرحالفعالیتاست.

هیات مدیره جدید بانک خاورمیانه انتخاب شدند
بانکقرضالحسنهرسالتوبنیاداکرامنیرویزمینیارتشجمهوریاسلامیایرانهمکاریهایدومجموعهراگسترشمیدهند.بهگزارشاعتباربهنقل
ازگروهایثاربانکداریاجتماعی،امیرمظفرمیرزابیگیرییسبنیاداکرامنیرویزمینیارتشباحضوردربانکقرضالحسنهرسالتبامحمدحسینحسین
زادهمدیرعاملاینبانکدیداروگفتگوکرد.حسینزادهدرایندیدارباارائهگزارشیازفعالیتهاوخدماتبانکگفت:درسراسرکشورمشتریان
بانکقرضالحسنهرسالتمیتوانندخدماتغیرحضوریشرعی،آسانوارزاندریافتکنند.ویدرادامهبااشارهبهاهدافشبکهتوسعهاجتماعیرسالت
درایجادوحمایتازمشاغلخردوخانگیافزود:شبکهوبنیاداکرامنیرویزمینیارتشمیتوانندهمکاریهایخوبیدرجهتکارآفرینیومشاغلخرد
داشتهباشند.امیرمظفرمیرزابیگیرییسبنیاداکرامنیرویزمینیارتشخواستارتداوموگسترشهمکاریطرفینشد.درایندیدارحمزهزارعزادهمعاون

مدیرعاملواباذرهوشمندیمدیرگروهایثاربانکداریاجتماعیبانکقرضالحسنهرسالتحضورداشتند.

گسترش همکاری های بانک قرض الحسنه رسالت و نیروی زمینی ارتش

نقش روابط عمومی در تعالی سازمان
مدیر عامل بانک رفاه گفت: حوزه روابط عمومی علاوه براینکه زبان گویای 
ســازمان در عرصه اجتماع و حافظ منافــع آن نزد افکار عمومی جامعه 

است، در بعد درون سازمانی و تلطیف فضای آن نقش ویژه و مهمی ایفا می کند. این حوزه 
در درون سازمان منجر به ایجاد تقارن اطلاعاتی و گفتمان سازمانی، همگرایی و انسجام 
می شــود و فرهنگ سازمان را تقویت می بخشــد. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه 
کارگران، دکتر سهمانی در مراسم گرامیداشت هفته روابط عمومی که ۲9 اردیبهشت ماه 
سالجاری در هتل المپیک و با حضور اساتید مطرح و چهره های ماندگار عرصه مدیریت 
رسانه، ارتباطات و اطلاع رسانی نظیر پروفسور بیان، پروفسورفرهنگی، دکتر افخمی و تنی 
چند از اندیشمندان و فعالان صنعت روابط عمومی و رسانه برگزار شد با بیان این مطلب 
و گرامیداشت هفته روابط عمومی گفت: امروزه نقش و جایگاه روابط عمومی ها بیش از 
گذشته احساس می شود؛ به ویژه این نقش و جایگاه در نظام بانکداری بسیار محسوس و 
تاثیرگذار است.مدیرعامل بانک رفاه کارگران با بیان اینکه نظام بانکی به واسطه ماهیت 
ویژه خود و تعامل با طیف متنوعی از اقشار جامعه، بیش از هر زمان دیگری و بیش از 
سایر سازمان ها نیازمند حمایت، تعامل و همیاری صنعت رسانه و روابط عمومی است 
خاطر نشان کرد: دراین مسیر دست فعالان عرصه رسانه و روابط عمومی را به گرمی می 

فشاریم و بیش از پیش از ظرفیت های این حوزه بهره مند خواهیم شد.

شرایط بهتر بانک نسبت به سال گذشته 
حجت اله صیدی مدیر عامل بانک صادرات ایران گفت: با تلاش های 
صورت گرفته توســط مدیران و کارکنان، بانک صادرات ایران از نظر 

سهم بازار، مطالبات، بانکداری الکترونیک، مصارف و نقش آفرینی در اقتصاد کشور 
و همچنین شــرایط سود و زیان نسبت به سال های گذشته در شرایط بهتری قرار 
گرفته است و  با تلاش ۲9 هزار نفر پرسنل صف و ستاد و پشتیبانی بازنشستگان و 
پیشکسوتان بانک، سهم بازار بانک افزایش یافته و با افزایش منابع ارزان قیمت، بهای 
تمام شده پول کاهش و نرخ موثر تسهیلات افزایش یافته و در سال جاری با عبور از 
نقطه سر به سر، وارد منطقه سودآوری خواهیم شد. آمارها نشان می دهد که روندها 
صعودی بوده، اضافه برداشــت ها پایان یافتــه و امروز بانک صادرات ایران پنجمین 
شــرکت بزرگ کشور است که تلاش می کنیم که نام آن در بین برترین بنگاه های 
اقتصادی بر تارك این کشور بدرخشد. وی افزود: مجموعه انتظارات درخواست شده 
بازنشستگان در قالب گزارش ارسالی ســال گذشته، دقیقاً اجرا شده که شرح بند 
به بند آن تهیه شــده اســت. مدیرعامل بانک صادرات ایران در این نشست با ارائه 
گزارشی از روند فعالیت های بانک و اقدامات انجام شده برای بهبود وضعیت معیشت 
بازنشستگان نظرات آنها را با دقت مورد بررسی قرار داد و دستورات لازم برای اجرایی 

شدن آنها را صادر کرد.

ایجاد ۸۴ هزار فرصت شغلی در مناطق محروم کشور
محمدرضا فقیری مدیرعامل صندوق قرض الحسنه ی بانک پارسیان نیز 

یکی از رســالت های این صندوق را ایجاد اشــتغال، کمک به محرومیت زدایی و توانمندسازی 
اقتصادی و اجتماعی مناطق محروم ذکر کرد و اظهار داشت: مقام معظم رهبری نیز همیشه بر 
حمایت  از کسب وکارهای خرد و دانش بنیان تأکید داشته و دارند. محمدرضا فقیری خاطرنشان 
کرد: از ســوی دیگــر، بنیاد برکت طرح های اشــتغا ل زایی اجتماع محور خوبــی را در حوزه ی 
کسب وکارهای خرد و خانگی تهیه و در سطح کشور اجرایی کرده است.هم راستایی فعالیت این 
دو نهاد و تعاملات مشترك در این زمینه، موجب تنظیم و انعقاد این تفاهم نامه ی همکاری شده 
است که به شکل عملیاتی، سبب تقویت و حمایت از شغل های خرد و خانگی خواهد شد. وی با 
تأکید بر این که این تفاهم نامه قابل تمدید است، عنوان کرد: در فاز اول این تفاهم نامه، به ۳0 هزار 
طرح اشتغال زایی بنیاد برکت در مناطق محروم و کم برخوردار تمام کشور تسهیلات قرض الحسنه 
پرداخت خواهد شد. مدیرعامل صندوق قرض الحسنه ی بانک پارسیان با اشاره به همکاری های 
گذشته ی این صندوق با بنیاد برکت، اظهار امیدواری کرد که این تعاملات و اقدامات مشترك در 
آینده نیز ادامه داشته باشد.ضمناً سعید جعفری مدیرعامل بنیاد برکت با انعقاد این تفاهم نامه، 
۳0 هزار طرح اشتغال زایی برکت که امکان راه اندازی یا تکمیل شان با 100 میلیون ریال فراهم 
باشد، به طور قرض الحسنه تأمین مالی می شود.این ۳0 هزار طرح اشتغال زایی، امکان ایجاد شغل 

برای 84 هزار متقاضی را به شکل مستقیم و غیرمستقیم فراهم خواهد کرد.

کمک پنج میلیارد و 11۰ میلیون ریالی کارکنان بانک
علیرضا حاجعلی رئیس هیات مدیره بانک تجارت در مراسم پرداخت کمک پنج 

میلیارد و 110 میلیون ریالی کارکنان بانک تجارت به یونیسف با اشاره به تفاهمنامه همکاری بانک 
تجارت و ســازمان جهانی یونیسف به منظور حمایت از برنامه های این صندوق در ایران، گفت: 
بانک تجارت با توجه به گستردگی شعب خود در سراسر کشور همواره به عنوان سازمانی امین و 
مورد اعتماد در عرصه بانکداری بین الملل شــناخته شده و مورد وثوق آحاد جامعه، سازمان ها و 
موسسات خیریه است. رئیس هیات مدیره ضمن قدردانی از منش و رفتار خیراندیشانه همکاران 
و مشارکت آنان در جمع سپاری کمک به هموطنان کمتر بهره مند، افزود: پیرو مصوبه هیات عامل 
بانک پرســنل شریف بانک تجارت با اهدای کمک ازطریق بازخرید مرخصی استحقاقی، کسر از 
حقوق و مســاعدت نقدی، بیش از پنج میلیارد ریال به صندوق کودکان ملل متحد)یونیســف( 
به صورت داوطلبانه اهدا کردند، که این وجوه توســط دفتر نمایندگی یونیسف صرف حمایت از 
کودکان نیازمند در نقاط مختلف ایران می شود.حاجعلی خطاب به نماینده یونسف به حضور بانک 
تجارت در عرصه های مختلف مسئولیت های اجتماعی اشاره کرد و گفت: خدمات متنوعی مانند 
مشارکت در مدرسه سازی، ساخت خانه های بهداشت، کمک به زلزله زدگان و آزادی زندانیان با 
همکاری سازمان های مرتبط و ایجاد بسترهای مناسب جمع سپاری کمک های مردمی از طریق 
سایت امید تجارت، همراه بانک جدید تجارت، خودپرداز و سایت اینترنتی بانک از جمله اقداماتی 

است که بانک تجارت در راستای مسئولیت های اجتماعی به انجام رسانده است.

پرداخت بیش از ۳ میلیون فقره تسهیلات
مهدی احمدی، رییس اداره کل روابط عمومی بانک مسکن از پرداخت ۳ میلیون 

و 10۲ هزار و 777 فقره تسهیلات به واحدهای طرح مسکن از ابتدای اجرای طرح تا پایان فروردین 
ماه سال جاری خبر داد و گفت: از ابتدای اجرای این طرح تا پایان ماه نخست سال جاری مجموعا ۳ 
میلیون و 116 هزار و 184 واحد مسکن مهر برای اخذ تسهیلات به شعب بانک مسکن معرفی شده 
اند. با اشاره به تازه ترین کارنامه عملکرد بانک مسکن در پرونده تامین مالی واحدهای مسکونی طرح 
مسکن مهر، اظهار کرد: به دنبال تاکید رییس جمهوری مبنی بر تکمیل و افتتاح تمامی واحدهای 
طرح مسکن مهر، بانک مسکن نیز بر شتاب دهی تسهیلات دهی به این طرح افزوده است. به طوری 
که از ابتدای دولت دوازدهم بانک مسکن حمایت مالی ویژه ای به همراه دولت از این طرح به عمل 
آورده است. وی به جزییات کارنامه عملکرد بانک عامل بخش مسکن در تامین مالی پروژه های مسکن 
مهر اشاره کرد و افزود: از ابتدای اجرای این طرح تا پایان ماه نخست سال جاری مجموعا ۳ میلیون و 
116 هزار و 184 واحد مسکن مهر برای اخذ تسهیلات به شعب بانک مسکن معرفی شده اند که از 
این تعداد تاکنون به ۳ میلیون و 10۲ هزار و 777 واحد تسهیلات به صورت کامل پرداخت شده است. 
ایشان رقم تسهیلات پرداخت شده به این تعداد واحد مسکن مهر را معادل 50 هزار و ۳85 میلیارد و 
994 میلیون تومان اعلام کرد و به پایگاه خبری بانک مسکن، گفت: مطابق با برآوردهای انجام شده 
مجموع تسهیلاتی که باید برای واحدهای معرفی شده در قالب این طرح پرداخت شود به لحاظ ریالی 

معادل 5۳ هزار و ۳11 میلیارد و ۲9۳ میلیون و ۲00 هزار تومان ارزش دارد.

IDBI افتتاح حساب نزد
حســاب روپیه بانک حکمت ایرانیان نزد بانک هندی توسعه صنعتی 

هندوستان IDBI افتتاح گردید . به گزارش روابط عمومی بانک حکمت ایرانیان، در 
پــی ملاقات حضوری نمایندگان بانک هندی با معاون امور بین الملل بانک حکمت 
ایرانیان و تفاهم صورت گرفته راه های گسترش مناسبات تجاری بین دو کشور بررسی 
گردید. با توجه به عملکرد شایسته  بانک حکمت ایرانیان ، طرف هندی علاقه خود را 
به افتتاح حساب به نام بانک حکمت ایرانیان ابراز و مذاکرات فنی و کارشناسی بین دو 
طرف آغاز گردید.در این مرحله اسناد هویتی بانک و امضا داران مجاز معرفی شدند و 

متعاقب پیگیری های صورت گرفته حساب بانک حکمت افتتاح گردید.
بازدید دکتر غفرالهی از شعبه رامسر

ریاست هیئت مدیره بانک حکمت ایرانیان از شعبه موفق رامسر بازدید بعمل 
آوردند.  دکتر غفرالهی رئیس هیئت مدیره بانک حکمت ایرانیان با حضور در 
شعبه رامسر، ضمن بازدید از این شعبه با یکایک کارکنان گفتگویی صمیمی 
داشت.وی در این بازدید ضمن تقدیر از عملکرد این شعبه، موفقیت ایشان را 
در گرو همدلی، خرد جمعی و تدابیر ریاست شعبه در راستای مشتری مداری 

دانسته و این تلاش را موجب رونق کل مجموعه تجاری آرامش دانست.

حمایت کامل و همه جانبه از تولیدکنندگان و صنعتگران

حســین مهري مدیر عامل بانک صنعت و معدن در دیدار با 
کارآفرینان و صنعتگران گفت: در شرایط فعلي اقتصاد، اولویت همه نهادهاي 
مالي باید حمایت کامل و همه جانبه از تولیدکنندگان و صنعتگران باشد 
و بانک صنعت و معدن این موضوع را از طریق استقرار بانکداري شرکتي و 
توسعه بانکداري الکترونیکي به انجام مي رساند  و در شرایط فعلي اقتصاد، 
اولویت همه نهادهاي مالي باید حمایت کامل و همه جانبه از تولیدکنندگان 
و صنعتگران باشــد و بانک صنعت و معدن این موضوع را از طریق استقرار 
بانکداري شــرکتي و توسعه بانکداري الکترونیکي به انجام مي رساند. وی 
افزود: در سال رونق تولید تلاش ما بر ایجاد اشتغال پایدار و رشد و شکوفایي 
صنایع است.وي بیان داشــت: این بانک علیرغم محدودیتهاي موجود در 
منابع مالي توانست در سال 97 بیش از 117 هزار میلیارد ریال تسهیلات 
پرداخت نماید و در زمینه توســعه خدمات بخصوص در زمینه اســتقرار 
حاکمیت شــرکتي و بانکداري الکترونیک اقدامات قابل قبولي را در جهت 

رفع نیاز تولیدکنندگان انجام دهد.

راه اندازی سامانه نهاب در بانک سرمایه
سامانه نهاب )سامانه یکپارچه حاوی اطلاعات هویتی مشتریان( در 

بانک ســرمایه راه اندازی شــد. به گزارش روابط عمومی بانک سرمایه، این بانک به 
عنوان یکی از اولین بانک های پیش قدم در این حوزه، با راه اندازی ســامانه نهاب 
اقدام به اختصاص کد شانزده رقمی احراز هویت )کد شهاب( به مشتریان خود نموده 
اســت. شهاب یا شناسه هویت الکترونیک بانکی، شناسه منحصر به فردی است که 
جهت شناســایی مشتریان بانکی به هر یک از اشخاص حقیقی و حقوقی اختصاص 
می یابد. از مزایای این ســامانه می توان به ســاماندهی حساب های بانکی، تکمیل 
اطلاعات مشتریان سیستم بانکی و شفافیت تراکنش های بانکی اشاره نمود. ضمن 
اینکه ســامانه مذکور با اتصال به پایگاه داده سازمان های ثبت احوال و ثبت اسناد، 
روند ارائه خدمات را تسهیل نموده و امکان اعتبارسنجی دقیق تر را فراهم می سازد.
اطلاعیه بانک سرمایه در خصوص رمز دوم یکبار مصرف کارت های بانکی

بانک ســرمایه در خصــوص تاریخ انقضای رمز دوم ایســتای کارت های نقدی خود 
اطلاعیه ای به شــرح زیر صادر نمود: به اطلاع مشتریان ارجمند می رساند با توجه به 
ابلاغیه بانک مرکزی، رمز دوم ایستای کارت های نقدی تنها تا پایان اردیبهشت ماه قابل 
استفاده بوده و از ابتدای خردادماه، استفاده از رمز دوم یکبار مصرف الزامی می گردد.

جابجایي شعبه زرافشان شمالي بانک اقتصادنوین
با مجوز بانک مرکزي جمهوري اسلامي ایران و با هدف بهینه 

سازي شبکه شعب بانک اقتصادنوین، شعبه زرافشان شمالي این بانک به 
محل جدید منتقل و از این پس با نام شعبه "دادمان" فعالیت خواهد کرد. 
به گزارش روابط عمومي بانک اقتصادنوین، تمامي ســوابق، مستندات و 
پرونده هاي مشتریان شعبه زرافشــان شمالي بانک اقتصادنوین به شعبه 
دادمان واقع در شــهرك قدس، بلوار دادمان، نبش خیابان بوستان، پلاك 

۳1.۲ منتقل شد. 
شــایان ذکر است، با توجه به یکپارچگي خدمات بانک اقتصادنوین در 
شعب سراسر کشور، جز برخي خدمات خاص، محدودیتي در دریافت 
خدمات بانکي و انتخاب شــعبه براي مشتریان وجود ندارد و مشتریان 
مي توانند با مراجعه به نزدیکترین شــعبه خــود، خدمات موردنظر را 

دریافت کنند.
مشتریان ارجمند مي توانند براي کسب اطلاعات بیشتر با کارشناسان مرکز 
۲4 ساعته ارتباط با مشتریان بانک اقتصادنوین به شماره 480۳1000 – 

0۲1 تماس حاصل نمایند.

جایگاه مطلوب بانک در سیستم بانکی
سید ضیاء ایمانی مدیر عامل بانک مهر اقتصاد گفت: فضای جهادی 

و روحیه ارزشی که در بین کارکنان بانک وجود دارد باید حفظ شده و تداوم یابد.
وی اظهارداشت: کارکنان بانک مهر اقتصاد ضمن توکل به خداوند متعال با عزمی 
راسخ و تعهدی مثال زدنی توانسته اند مسیری طولانی و پر فراز و نشیب را ظرف 
مدت کوتاهی طی کرده و به جایگاه قابل قبولی در شبکه بانکی کشور دست یابند.
ایمانی ضمن موافقت با توسعه فضای شعبه آشتیان، افزود: در طراحی ساختمان 
ها توجه به نیاز آینده بانک مورد  تاکید قرار گرفته و تلاش شــده تا پروژه های 
در دست ساخت ضمن برخورداری از زیبایی و به روز بودن، دارای استانداردهای 
لازم به لحاظ مقاوم سازی و استحکام باشد. مدیر عامل بانک در بخش دیگری از 
سخنان خود، ابراز داشت: فروش املاك تملیکی و مازاد یکی از مهم ترین برنامه 
های در دست اقدام است لذا در تلاش هستیم تا با فروش آنها، سودآوری بانک را 
ارتقا دهیم. در ادامه، یوسف حجت پور رئیس اداره امور شعب استان مرکزی- نیز 
ضمن ارئه گزارش کوتاهی از وضعیت اســتان، ظرفیتها و قابلیت های اقتصادی 
موجود در شهرهای تفرش، آشتیان و کمیجان را بسیار بالا عنوان کرد و بر اجرای 
دقیق برنامه ها و سیاســتهای سال 98 در جهت افزایش بهره وری شعب استان 

تاکید نمود.

روابط عمومی؛ صداي ماندگاري
 روابط عمومي صداي ماندگاري است که مي تواند کلید واژه 

ي آگاهي را حیاتي دوباره بخشیده و با قلم و معرفت و دانایي و نگاهي نو 
در عرصه اطلاع رساني، صادقانه ایفاي نقش نماید.

در این رهگذر گشــایش عرصه هاي نوین ارتباطي تنها با کوشش عالمانه 
و اندیشه آناني که علم و عمل و اخلاق را توأمان سرلوحه کار خویش قرار 

داده اند پدید مي آید.
نــام گذاری روزی به نام ارتباطات و روابط عمومی که به مثابه آیینه تمام 
نمای انتظارات مردم از ســازمان ها و نهادها عمل می کند، بیانگر اهمیت 
و نقش والای این حرفه در دنیای ارتباطات است که به عنوان یک سامانه 
مشــورتی و یکی از عناصر اصلی در ارتقا و پیشرفت هر سازمانی، جایگاه 

ویژه ای دارد.
بدینوسیله فرا رســیدن ۲7 اردیبهشــت ماه روز ملی ارتباطات و روابط 
عمومی را به اساتید، دانشوران و فعالان این حوزه به ویژه همکاران خودم  
در روابط عمومی بانک قوامین در سراســر کشور  تبریک و تهنیت عرض 

نموده، سعادت و سیادت ایشان را از درگاه ایزد منان آرزومندم.

قرعه کشی جشنواره »امُید آینده«

برقرار تعاملات کاری مناسب با مشتریان 
حمید تهرانفر مدیرعامل بانک طی سخنانی در جمع همکاران این 

شــعب خیام 15 خرداد با تاکید بر ضرورت مشــتری مداری خاطرنشان کرد: ارائه 
خدمات مناسب و شایسته به مشتریان از جمله وظایف و اولویت های مشتری مداری 
به ویژه در بانک ها اســت. ایجاد ارتباط مناسب با مشتریان از سوی کارکنان به ویژه 
همکاران شــعب منجر به افزایش رضایت مشتریان و در نتیجه وفاداری مشتریان 

خواهد شد.
وی همچنین افزود: بانک ها بدون برقراری ارتباطات انسانی مناسب، قادر نخواهند 
بود تعاملات کاری مناسبی با مشتریان خود برقرار کنند. بی توجهی به مسئله مهم 
مشتری مداری موجب خواهد شد این سازمان ها به تدریج مشتریان خود را از دست 
بدهند. تهرانفر تصریح کرد: خوشــبختانه از اواخر دهه هفتاد و با تشکیل بانک های 
خصوصی در کشــور، نگرش جدیدی نسبت به مشتری مداری در بانک های کشور 
شکل گرفت و بانک ها به ویژه در بخش خصوصی تلاش کردند پاسخگوی مشتریان 

خود در بخش های مختلف باشند و مشتری مدارانه تر از قبل عمل کنند.
گفتنی است در پایان این بازدید مدیرعامل با یکایک همکاران این دو شعبه دیدار 

کرد و از زحمات آنان تقدیر به عمل آورد.

تندیس ستاره ملی روابط عمومی
در ششمین دوره جشــنواره ستارگان روابط عمومی ایران اداره کل 

روابط عمومی بانک ســپه به دلیل درخشش در مجموعه فعالیت های ارتباطی، در 
طول سال 1۳97، تندیس ستاره ملی روابط عمومی گرفت. به گزارش پایگاه اطلاع 
رسانی بانک سپه؛ ششمین دوره جشنواره ستارگان روابط عمومی به همت اداره کل 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان تهران و مؤسسه فرهنگی روابط عمومی آرمان در 
آستانه بزرگداشت روز ارتباطات و روابط عمومی با حضور کارشناسان و مدیران روابط 
عمومی های برتر سازمان ها و نهادها و اساتید این حوزه در مجموعه فرهنگی، ورزشی 
تلاش وزارت کار برگزار شد.بر اساس این گزارش در لوح سپاس ) ستاره ملی روابط 
عمومی( خطاب به سید علیرضا هاشمی مدیر امور حوزه مدیریت و روابط عمومی 
بانک سپه آمده است: حرکت روبه تکامل و تعالی روابط عمومی در جمهوری اسلامی 
ایران، مرهون تلاش و اهتمام روابط عمومی هایی است که چون ستاره ای درخشان 
در آسمان روابط عمومی کشور درخشیده اند و ارزش های ارتباطی و مردمی روابط 
عمومی را بر اساس و با عنایت رأی هیئت داوران و درخشش آن روابط عمومی در 
عرصه های مختلف و کســب شایستگی لازم برای اطلاق )عنوان ستاره ملی روابط 
عمومی( به این وسیله توسعه و ترویج می دهند. عنوان )ستاره ملی روابط عمومی( 

در سال 1۳97 به آن روابط عمومی اعطا می شود.

تحقق ۳۴۰ میلیارد ریال سود 
 نگاهی به صورت های مالی سال 97 بانک گردشگری نشان می دهد که این 

بانک در سال مالی منتهی به اسفند 97 موفق شده مبلغ ۳40 میلیارد و 157 میلیون ریال سود 
خالص محقق کند. این بانک در طول سال مالی 97 مبلغ ۳7 هزار و ۳4۳ میلیارد ریال سود و 
وجه التزام تسهیلات اعطایی در حساب های خود ثبت کرده که در مقایسه با سال مالی ماقبل 
با رشــد ۳68 درصدی مواجه شــده و این حکایت از عملکرد مطلوب بانک در سال مالی 97 
دارد. ضمن اینکه در سال مالی 97 بانک به ازای هر سهم سود 57 ریالی محقق کرده و جمع 
درآمدهای مشــاع بانک با افزایش ۲60 درصدی به مبلغ ۳8 هزار و 519 میلیاردریال رسیده 
است. همچنین بانک گردشگری از سال گذشته برنامه افزایش سرمایه خود را دنبال می کند و 
بنابر تصمیماتی که در این بانک گرفته شده ، قرار است سرمایه بانک از 6 هزار میلیارد ریال به 
مبلغ 15 هزار میلیارد ریال از محل آورده نقدی سهامداران و به منظور اصلاح اجرای اقدامات 
اصلاحی افزایش یابد. نگاهی به ترازنامه بانک نشان می دهد که دارایی های نقد در سال مالی 
97 با افزایش ۲70 درصدی همراه شده و به مبلغ 17 هزار و 147 میلیارد ریال رسیده است.
ضمن اینکه بانک اعلام کرده که هیچگونه بدهی به بانک مرکزی نداشته و بدهی های خود به 
ســایر بانک ها و موسسات اعتباری دیگر را 4 درصد کاهش داده است. بنابراین گزارش بانک 
گردشگری درسال مالی 97 مبلغ ۳۲ هزار و ۳64 میلیارد ریال به عنوان درآمدهای غیر مشاع 

در حساب های خود ثبت کرده که 7۳9 درصد نسبت به سال مالی 96 رشد داشته است.

قرعه کشی جشنواره قرض الحسنه پس انداز »امُید آینده«، در روز 
یک شنبه بیســت و نهم اردیبهشت ماه ســال 1۳98، با حضور اعضای هیأت مدیره، 
معاونان، مدیران و جمعی از رؤســای شعب بانک آینده، انجام شد. در این جشنواره، 
که از پانزدهم اسفندماه سال 1۳97 آغاز و تا پایان سی و یکم فروردین ماه سال 1۳98، 
ادامه داشــت؛ تعداد 1.۳0۳ )یک هزار و سیصدوسه( نفر، واجد شرایط برای حضور 
در قرعه کشــی، شناخته شــدند. جوایز این دوره از جشنواره قرض الحسنه پس انداز 
»امُید آینده«، شامل: 1  )یک( دستگاه تبلت، 10 )ده( جایزه 5  )پنج( میلیون ریالی 
و 100 )یک صد( جایزه 1 )یک( میلیون ریالی بود. پس از انجام قرعه کشــی، خانم 
هلیا عنایت خانی، برنده 1 )یک( دستگاه تبلت؛ جایزه ویژه این دوره شدند.هم چنین؛ 
10 )ده( برنده جایزه 5 )پنج( میلیون ریالی نیز؛ خانم ها: نعیمه کاتب خیابانی، اسماء 
اخوان گلابی، فاطمه جدلی، پریا حیدری، ریحانه افشاری، بی بی معصومه موسوی، 
ترانه احمدپور کیوانی و غزل قرشــی و آقایان: علی مرادی و نیما نوذری بودند. لازم 
به ذکر است؛ جشنواره »امُید آینده«، در امتداد کارزار »نهال آینده« بر بستر محصول 
دانش آموزی قرض الحسنه پس انداز، در اسفندماه سال گذشته با توزیع »سبزه آینده« 
در بین دانش آموزان، آغاز شــد تا ضمن تهیه عکسی از این سبزه ها، در کنار سفره 

هفت سین خود، در جشنواره نیز، شرکت و افتتاح حساب نمایند.
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عکس نوشت

آخرین خبر
علی لاریجانی رئیس مجلس ماند 

انتخابات هیات رئیسه مجلس تنها با یک تغییر به پایان رسید. امیدی ها که چشم به 
ریاست مجلس داشتند ناکام ماندند. علی مطهری از نایب رئیسی باز ماند و عبدالرضا 
مصری، عضو فراکسیون ولایی، جایگزین او شد. آخرین انتخابات هیات رئیسه مجلس 
دهم در حالی برگزار شد که فراکسیون های سیاسی مجلس تمام تلاش خود را برای 
تصاحب کرسی های بیشتر در هیات رئیسه انجام داده بودند. حتی علی لاریجانی به 
همراه چند تن از اعضای دو فراکسیون مستقلین و ولایی ها جلسه ای را برگزار کرد. 
بازار لابی ها و رایزنی ها همچنان داغ بود و اکثر نمایندگان پشت میز خود نبودند. 
همین امر موجب تذکر علی لاریجانی رئیس مجلس هم شد. اما لابی ها همچنان 
ادامه داشت. امیرحسین قاضی زاده هاشمی عضو هیات رئیسه مجلس دستور جلسه 
را قرائت کرد و با اعلام تغییر آن انتخابات هیات رئیسه را به عنوان اولین دستور کار 
مجلس عنوان کرد. سپس اسامی کاندیداها برای ریاست مجلس را قرائت شد؛ علی 
لاریجانی، محمدرضا عارف و محمدجواد ابطحی. اما پیش از خواندن اسامی 
کاندیداهای ریاست تعدادی از نمایندگان نام »لاریجانی« و عده ای هم اسم »عارف« 
را فریاد می زدند و در نهایت و با ائتلاف میان مستقلین و ولایی ها علی لاریجانی با 
155 رای رئیس ماند. محمدرضا عارف تاکنون در سه انتخابات هیات رئیسه مجلس 
شرکت کرده است. در دوره اول و سال آغازین مجلس دهم توانسته بود 10۳ رای 
کسب کند. اما تعداد آرای او در اجلاسیه سوم و دومین باری که برای انتخابات ریاست 
مجلس کاندیدا شده بود در دور اول به 114 و در دور دوم به 1۲۳ رای افزایش یافت. 
اگر 114 رایی که کاندیدای امیدی ها در دور اول انتخابات هیات رئیسه کسب کرده 
بود را رای امیدی ها به عارف بدانیم او در سال آخر 9 رای کاهش داشت و احتمالا یا 
9 عضو فراکسیون امید به علی لاریجانی رای دادند و یا اینکه 9 اصولگرایی که در دور 
دوم انتخابات ریاست مجلس در سال گذشته عارف را بر لاریجانی ترجیح دادند امسال 
به او رای ندادند. در مجموع 5 رای باطله اعلام شد که بر یکی از این کارت ها نوشته 

شده بود قاضی پور و 4 کارت دیگر هم خط خورده بود.
علی مطهری ناکام از نایب رئیسی

حذف علی مطهری از نایب رئیسی پیش از این هم محتمل بود. علی مطهری در 
اجلاسیه سوم تنها 9 رای با عبدالرضا مصری برای تصاحب کرسی نایب رئیسی فاصله 
داشت. او در این رقابت توانست 14۳ رای کسب کند و مصری با کسب 1۳4 رای کرسی 
نایب رئیسی را از دست بدهد. امروز در اجلاسیه چهارم علی مطهری 1۲8 رای کسب 
کرد و عبدالرضا مصری با 14۳ رای، نایب رئیس دوم شد. مستقلین که آرای خود را در 

سبد ولایی ها انداختند علی مطهری را فدای ریاست علی لاریجانی کردند.
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گروه اقتصــادی اعتبــار: بهبود 
وضعیت بازار سرمایه در روزهای 
اخیر موجب قرار گرفتن شاخص 
بــورس در مدار صعودی شــد؛ 
بازگشــت شــاخص بــورس از 
محدوده حمایتی قوی بین 200 تا 
202 هزار واحدی ، منجر شــد تا 
بیشــتر نمادهای بــازار نیز وارد 
مدار مثبت شوند . اما در این بین 
، گروه خودرو از وضعیت خاصی 
برخوردار است . در آخرین رالی 
صعودی که شــاخص داشــت و 
توانست تا 227 هزار واحد رشد 
کند ، مســئولیت لیدری بازار بر 

عهده گروه خودرو بود .
گروه خــودرو توانســت با 
حرکت صعودی مناسبی ، بازار را 
به ســمت بالا حرکت دهد ؛ اما با 
بازگشت شــاخص نیز این گروه 

وارد مدار اصلاحی شد .
در ایــن مطلب قصد داریم تا 
سهام شــرکت ایران خودرو را با 
نماد »خودرو« مورد بررسی قرار 
دهیم . در روند صعودی که گروه 
خودرو انجــام داد ، شــاهد آن 
بودیم که ســهام ایــران خودرو 
توانست تا 500 تومان نیز پیشروی 
کند؛ اما در این محدوده قیمتی ، 
همانطور که در تصویر مشخص 
اســت ، با مقاومت های سنگینی 
روبرو بود که از آن جمله می توان 
به ســقف کانال بلند مدت سهم 

اشاره کرد.
برخورد به سقف کانال، در کنار 
مقاومت های فیبوناچی که برای 
سهم وجود داشــت ، وارد شدن 
سهم به روند صعودی را تشدید 
کرد. پــس از آغاز موج اصلاحی ، 
اولین ســئوالی که سهامداران در 

ذهن خود داشتند ، میزان اصلاح 
سهم بود .

اینکه سهم تا چه قیمتی اصلاح 
خواهد کرد و در چه محدوده ای 
مجددا وارد مدار صعودی خواهد 
شد، از عمده ترین سوالاتی بود که 
در بیــن ســهامداران خــودرو  

ردوبدل می شد.
بــا توجه بــه نمودار ســهم ، 
محــدوده 400 تومــان ، از نظر 
حمایتی ، نقشی بسیار تعیین کننده 
داشــت. حمایت های 38 درصد 
فیبوناچی و همســو شدن آنها با 
قیمــت 400 تومان ، خریداران را 
بیش از پیش تحریک می کرد تا در 
این محدوده اقدام به خرید کنند . 
همین اتفاق نیز رخ داد ، حضور پر 
تعداد خریداران در این محدوده 
قیمتی باعث شــد تا قیمت سهام 
ایران خــودرو یک برگشــت را 
درکارنامه خود ثبت و سهامداران 

خود را خوشحال کند. 
حال سوال اساسی اینجا است؛ 
آیا روند صعودی که توسط سهم 
آغاز شده است ، ادامه دارا خواهد 
بود؟ آیا سهم می تواند همچنان 
در مــدار صعودی باقی بماند ؟ با 
توجه به شرایطی که شرکت ایران 
خودرو دارد، به نظر می رسد در 
سال 98 اخبار مثبتی از این شرکت 
بــه گــوش خواهد رســید. این 
شرکت پتانسیل های بالایی در دل 
خود دارد که از آن جمله می توان 
به جذابیت انجام افزایش سرمایه 
از محل تجدید ارزیابی اشاره کرد.
هر زمانی که شــورای نگهبان 
معافیت مالیاتی افزایش سرمایه از 
محل تجدید ارزیابــی را تأیید و 
اعــلام کند ، قطعا یکی از لیدرهای 

بازار که به شــدت مورد استقبال 
خریداران قــرار خواهدگرفت ، 
سهام شرکت ایران خودرو خواهد 
بود . این شــرکت بیش از 5 سال 
است که افزایش سرمایه از محل 
تجدیــد ارزیابی انجــام نداده و 
دارایــی هــای تحت تملــک این 
شرکت ، آن چنان جذابیتی دارند 
که می توان افزایش سرمایه چند 
صد درصدی را از دل خود بیرون 
بیاورد. از ســوی دیگــر ، در نگاه 
تکنیکالی که به ســهم مــی توان 
داشــت ، در تایم فریم بلند مدت 
ســهم در یک کانال صعودی قرار 
دارد که ســقف این کانال حدود 
900 تا 100 تومان است که به دلیل 
شلوغ نشدن تصویر ، در نمودار 
مشخص نشده است . اما می توان 
انتظار این را داشت که در صورت 
تایید شورای نگهبان در خصوص 
معافیت مالیاتی افزایش سرمایه از 
محــل تجدیــد ارزیابی ، ســهام 
شرکت ایران خودرو ، از بهترین 
سهام سال 98باشد و بتواند از نظر 
بازدهی قیمتی ، شگفتی خلق کند .

هرچند در این بیــن ، اتفاقات 
خارج از بازار سرمایه نیز باید مورد 
نظــر قــرار بگیــرد و ریســک 
سیستماتیک بازار نیز مورد توجه 
باشد . اما به هر حال سهام شرکتی 
که انجام افزایش ســرمایه را در 
برنامه دارد ، آن هم از محل تجدید 
ارزیابی ، مسیر خود را طی خواهد 
کــرد . از ســوی دیگــر ، فروش 
مناســب شــرکت در مــاه های 
گذشته می تواند در صورت های 
مالــی نیز تأثیر مثبتی گذاشــته و 
بســتر را برای سودســازی بهتر 

شرکت فراهم کند .

نگاه کارشناسی به وضعیت سهام ایران خودرو

پتانسیل » خودرو« برای خلق شگفتی

امام خمینی )ره( : خرمشهر را خدا آزاد کرد        

سیدجواد ساداتی نژاد عضو مجمع نمایندگان اصفهان با تاکید بر اصلاح تقسیمات 
کشوری، گفت: رفاه مردم، اشتغال و بهره وری با تاسیس استان اصفهان شمالی افزایش 
می یابد. به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری خانه ملت، ایشان تصویب کلیات طرح 
تاسیس استان شمالی اصفهان در کمیسیون شوراها را یادآور شد و گفت: این اقدام 
گام دیگری در راستای رفع مشکل بروکراسی و تمرکز گرایی است که امروز گریبانگیر 
برخی از شهرستان های کشور است و به نوعی تحریم داخلی است. نماینده مردم کاشان 
و آران بیدگل در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: بخش هایی که توانایی بالایی 
دارند و می توانند در حوزه اشتغال و تولید ثروت نقش آفرین باشند اما در پیچ و خم 
بروکراسی اداری قرار گرفتند و اجازه کار و فعالیت به آنها داده نشده است. وی افزود: 
به دلیل  تقسیمات کشوری ناکارآمد فعلی مشکلاتی به ویژه در استان های بزرگ 
مانند اصفهان ایجاد شده که نارضایتی مردم را افزایش داده است. ساداتی نژاد یادآور 
شد: عدم توجه به موضوع تقسیمات کشوری موجب مهاجرت و افزایش حاشیه نشینی 
شده است، لذا این سیستم باید اصلاح و استان های بزرگ مقیاس تقسیم شوند.  عضو 
فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: به موجب طرح 
تاسیس استان اصفهان شمالی، اداره این استان با 8 شهرستان قطعا رفاه مردم را افزایش 

می دهد علاوه بر این اشتغال و بهره وری هم افزایش می یابد.

 افزایش رفاه عمومی و بهره وری
 با تاسیس استان اصفهان شمالی


